
Utvalg for oppvekst 28.05.2024

Årsregnskap og årsrapport

1. tertialrapport 2024

Sak om strategiske mål og rammer
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Årsregnskap og årsrapport 2023
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• Netto driftsresultat ble 3,1 prosent eller 

296 mill. kroner og bedre enn målkravet 

på 3 prosent.

• Gjeldsgrad ble 92,6 prosent og er 

vesentlig høyere enn handlingsregelen 

tilsier med ønsket resultat på 80 prosent.

• Disposisjonsfond inklusiv energifondet 

ble 13,9 prosent. Dette er bedre enn 

målkravet på 10 prosent. 

• Verdibevarende vedlikehold 

formålsbygg ble 139 kroner per 

kvadratmeter og er litt lavere enn 

målkravet. 

Handlingsreglene
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Status drift for kommunen
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Status drift for kommunen

• Skatteinntektene ble 106 mill. kroner og 2,1 prosent lavere enn 
budsjett. Skatteinngangen viser en nedgang på 7,6 prosent 
sammenlignet med 2022. Tilsvarende for kommunene samlet er det en 
nedgang på 4,7 prosent.

• Nedgangen fra året før skyldes at skatteinntektene i 2022 var 
ekstraordinært høye på grunn av endring i utbyttebeskatning. I tillegg 
har flere innbyggere med høy formue flyttet fra kommunen og dette 
påvirker formuesskatten negativt i 2023. 

• Netto finans viser et positivt avvik på 158,2 mill. kroner i forhold til 
budsjett. Avviket skyldes positiv avkastning på Energifondet, økte 
renteinntekter, pengemarkedsfond og utbytte. 
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Tjenesteområdene

• Samlet viser tjenesteområdene et negativt avvik på 15 mill. kroner i forhold 
til revidert budsjett. 
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Viktige resultater og innsatser i oppvekst

• Gjennomføring av temaplaner og strategiske satsinger

• Plan for forebygging av omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer

• Portefølje ungt utenforskap

• Tjenesteutvikling
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Dette jobber vi videre med

• Realisere temaplaner

• Temaplan barnehage- og skolekapasitet

• Tilpasse ambisjonsnivået
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1. Tertialrapport 2024
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Økonomisk oversikt prognoser

• Tjenesteområdene godt i gang med omstillingsprogrammet

• 4 mill. kroner i merforbruk

• Skatt og rammetilskudd – 100 mill. kroner i mindreinntekt

• Netto finans – 11 mill. kroner i merinntekt

• Økt gevinst Energifond 30 mill. kroner

• Redusert utbytte 19 mill. kroner

• Pensjon – 50 mill. kroner i mindreutgifter
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Økonomisk prognose for 2024 – 1. tertial
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Prognose for tjenesteområdene: 4 mill. kroner i merforbruk.

Prognose tjenesteovergripende: 50 mill. kroner i budsjettreserve som følge av lavere

prognose på pensjonskostnadene fra pensjonsleverandørene for 2024. 



Forslag til budsjettjusteringer 1. tertial

• Drift: 

• Bruk av disposisjonsfond:  23 mill. kroner til budsjettendringer og vedtatte saker

• Omdisponering mellom tjenesteområder

• Prognose for netto driftsresultat er etter budsjettjusteringer 0-0,5 prosent, mot 0,8 prosent som vedtatt i HP.

• Investering: 

• Det foreslås å overføre/forskuttere netto 210 mill. kr mellom årene 2024 og 2025. Dette er en endring i 

periodiseringen av bevilgningen mellom år uten at det påvirker totalrammen til prosjektene.

12



Oppvekst - budsjettjusteringer

13

Oppvekst

1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten -4 000

1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere - omdisponering av 
midler

-11 000

Sum Oppvekst -15 000



Omstilling 2024 - oppvekst
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Virksomhet Omstillingsbeløp

Kvalitet og utvikling – organisasjonsendring 2 000 000

Kommunalsjef barnehage 2 500 000

Barnehage – reduksjon tildelingsmodell 1 700 000

Kommunalsjef skole 5 350 000

Skole - reduksjon tildelingsmodell 14 000 000

Kommunalsjef BFI 150 000

Barne- og familietjenesten 6 700 000

Avlastning- og omsorgstjenester for barn og unge -

Barnevernet 2 250 000

PPT 350 000

Inkludering og mangfold 1 500 000

Totalt 36 500 000



Revidert nasjonalbudsjett 2024

• Kommunal deflator i RNB for 2024 anslås til 4,3 prosent, det 

samme som ble lagt til grunn i Saldert budsjett 2024.

• Lønnsvekst økes fra 4,9 til 5,2 prosent

• Prisvekst reduseres fra 3,4 til 3,0 prosent
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Revidert nasjonalbudsjett 2024

• Asker kommune holder på vedtatt antall bosatte flyktninger på 255 i henhold til F-sak 

13/24. RNB gir ikke grunnlag for å øke tallet. 

• Regjeringen foreslår å styrke programmet jobbsjansen slik at flere 

innvandrerkvinner kan komme i arbeid.

• Regjeringen øker bevilgning til NAV for at flere ukrainske flyktninger kan få hjelp til 

å få jobb.

• Regjeringen foreslår tiltak som skal redusere tilstrømmingen av flyktninger til Norge 

for å redusere presset på kommunene.
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Strategiske mål og økonomiske rammer for 

handlingsprogrammet 2025-2028
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Kommuneproposisjonen 2025
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Samlet Kommune

Vekst i frie 

inntekter

6,4 5,0

Demografi 3,7 2,5

Pensjon 0,2 0,2

Omlegging av 

inntektssystemet

1,6 1,6

Bemanning 

barnehage

0,250



• Oppdaterer kostnadsnøkler: Tap 97 mill. kroner

• Skatt og inntektsutjevning: Tap 171,1 mill. kroner

- Halvere den kommunale skattesatsen for formuesskatt fra 0,7 til 0,35 prosent.

- Eierinntekter (utbytteskatt) tas ut fra skattegrunnlaget til kommunene.

- De reduserte inntektene fra formuesskatt og eierinntekter blir erstattet med økte inntekt fra skatt på 
alminnelig inntekt.

- Øke inntektsutjevningen fra 60 til 64 prosent.

• Regionalpolitiske tilskudd: Tap 2,2 mill. kroner

Totalt tap for Asker kommune: 256 mill. kroner

Forslag til nytt inntektssystem 
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Utvidet omstillingsprogram

• Nytt inntektssystem medfører endringer i omstillingsprogrammet og kommunedirektøren 

foreslår følgende plan på omstillingsprogram: 

* omstillingskravet fra 2027 må revideres etter en revidering av handlingsregler 2024. 
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2025 2026 2027 2028

Vedtatt omstilling fra HP 2024-2027 50 50 50 50

Omstilling som følge av regjeringens forslag til nytt 

inntektssystem

150 250 250 250

Sum 200 300 300 300



Omstilling for å tilpasse seg varige reduserte 

rammer 

• Styrke inntektsgrunnlaget (befolkningsvekst)

• Tjenesteutvikling og effektivisering

• Endring av tjenester og standarder

• Tydelige prioriteringer

• Redusere investeringsomfanget

• Tilpasse bemanning

• Strukturendringer og strategiske tiltak

• Ikke rom for påplussinger eller nye reformer
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Teoretisk handlingsrom - KOSTRA

2023 2023 2023 2023 2022

 Bærum Drammen Lillestrøm Kostragruppe 12 Kostragruppe 12

Grunnskole 71                   149                 17                       -28                            -2                                

Pleie og omsorg -254               307                 267                    16                             184                             

Barnevern -43                  -74                  -99                     -83                            -32                              

Barnehage -64                  -37                  -14                     -47                            -20                              

Kommunehelse 3                     -31                  70                       9                               34                               

Sosiale tjenester 16                   45                   43                       -22                            -24                              

Kultur og idrett 61                   127                 123                    71                             69                               

Plan, kulturminner, natur og nærmiljø 2                     24                   55                       31                             25                               

Adm, styring og fellesutgifter -139               -16                  88                       6                               45                               

Andre områder -74                  -53                  59                       32                             52                               

-  Brann og ulykkesvern 6                     23                   5                         12                             1                                 

-  Kommunale boliger -13                  -41                  45                       -2                              8                                 

-  Samferdsel 6                     14                   17                       47                             44                               

-  Næringsforv. og konsesjonskraft -51                  -49                  -25                     -20                            6                                 

-  Landbruk -5                    -1                    0                         -1                              -                              

-  Kirke -17                  0                     17                       -5                              -7                                

Totalt -421          440           608              -15                    332                             
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Videre prosess og medvirkning
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Dato Aktivitet Hvem

02.04.-03.04.2024 Politisk HP-seminar (strategiseminar økonomi) F

23.04-25.04.2024 Sak - hovedutvalgenes innspill og prioriteringer til handlingsprogrammet Utvalg

I løpet av april Medvirkning: Dialogmøter i tjenesteområdene Direktørene

14.05.2024 Kommuneproposisjonen legges frem  

15.05.2024 Medvirkning: Dialogmøte mellom HTV/HVO og ledergruppen Ledergruppen

28.05-30.05.2024

04.06./11.06.2024

Sak - økonomiske rammer HP 2025-2028 Utvalg                  

F/KOM

03.06.2024 Overordnet medbestemmelsesmøte/kontaktmøte med kom.dir. Kommunedirektør

04.06.2024 Investering - og gebyr seminar HP 2025-2028 F

20.08.2024 Overordnet medbestemmelsesmøte/kontaktmøte med kom.dir. Kommunedirektør 

17.09.2024 Sak - kommunedirektørens forslag til handlingsprogram 2025-2028 F

18.09-04.10.2024 Høringsperiode kommunedirektørens forslag til HP

August-oktober Medvirkning: Dialogmøter i tjenesteområdene Direktørene

07.10.2024 Statsbudsjettet legges frem  

25.10.2024 Medvirkning: Dialogmøte mellom HTV/HVO og ledergruppen (inkl. ROS-analyse) Ledergruppen

04.11.2024 Overordnet medbestemmelsesmøte/kontaktmøte med kom.dir. Kommunedirektør 

19.11.2024            

21.11.2024

10.12.2024

Sak - kommunedirektørens forslag til handlingsprogram (inkludert gebyrer), 

tilleggsinnstilling og partienes endringer (høringsperiode 21/11 til 5/12)

F/råd/KOM

08.01.2025 Medvirkning: Dialogmøte mellom HTV/HVO og ledergruppen Ledergruppen



Tilstandsrapport barnehage 2023

Utvalg oppvekst

Bodil Moe

Kommunalsjef barnehage

28.05.24

Asker kommunes bildearkiv



• 33 kommunale barnehager

• 59 private barnehager

• 4 private familiebarnehager

Tilstandsrapporten omfatter også 

spesialpedagogisk tjeneste til 

førskolebarn

Antall barnehager

2
Asker kommunes bildearkiv



Hovedopptak og kapasitet

• 1169 barn med rett til plass fikk tilbud på 1. eller 2. valg

• 154 barn fikk tilbud i barnehage på 3., 4., eller 5. valg.

• 50 barn fikk tilbud i en barnehage de ikke søkte, men alle fikk tilbud innenfor eget 

område

• Kapasiteten i Asker sentrum og nord økte da Læringsverkstedet Velodromen åpnet 

med 80 flere plasser.

• Mellom-Nes Fus barnehage økte sin kapasitet med 10. plasser



Hovedopptak og kapasitet

• 578 barn uten rett til plass i hovedopptaket fikk plass i supplerende opptak.

• Barn født etter 30. november 2023 som ikke kunne dokumentere 

bostedsadresse i Asker fikk ikke plass i hovedopptaket.

• Det ble stanset drift i Folkestad barnehage pga lavt antall barn og lavt 

søkertall.

• Byggeprosessen av nye Føyka og nye Søndre Borgen har startet og vil stå 

ferdig i 2025. 



Bemanning

Tabellen viser andel 

barnehagelærere i 

grunnbemanningen som jobber 

direkte med barna. Fra 2021 til 

2022 gikk andel barnehagelærere 
opp fra 38,3% til 39,2%, men har 

de siste årene - fra 2021 til 2023 

blitt redusert med 3,3% til 35,9%, 

med økende behov for 

dispensasjon fra 
utdanningskravet.



Sykefravær

Tabellen viser sykefraværet i kommunale barnehager på virksomhetsnivå. 

Sykefravær 2021-2023

Totalt Legemeldt Totalt Legemeldt Totalt Legemeldt

Landøya barnehager 11,6 % 10,1 % 10,8 % 8,6 % 6,1 % 5,0 %

Torsdad barnehager 11,6 % 9,9 % 12,7 % 10,7 % 13,0 % 11,6 %

Solvang barnehager 10,1 % 8,4 % 13,1 % 11,0 % 12,6 % 11,2 %

Risenga barnehager 10,7 % 8,4 % 10,8 % 8,6 % 7,4 % 5,2 %

Borgen barnehager 11,2 % 9,3 % 10,6 % 8,8 % 12,3 % 10,9 %

Sætre og Tofte barnehager 6,7 % 4,9 % 8,3 % 6,4 % 7,8 % 5,9 %

Røyken og Klokkarstua barnehager 11,4 % 9,6 % 16,6 % 15,0 % 9,7 % 7,6 %

Heggedal og Slemmestad barnehager 10,8 % 8,6 % 13,7 % 11,7 % 11,7 % 10,0 %

Spesialpedagogiske tjenester til førskolebarn 10,5 % 8,7 % 10,7 % 8,6 % 7,2 % 5,4 %

Sum sykefravær 10,6 % 8,9 % 11,9 % 9,9 % 10,1 % 8,4 %

2021 2022 2023

Stockbildebiblioteket



Nærværsprosjektet

• Vi har siden 2020 hatt et Nærværsprosjekt i Askerbarnehagene sammen med IA 

Bransjeprogram og Nav Arbeidslivssenter.

• I prosjektet har vi hatt fokus på lederopplæring og involvering av ansatte gjennom å 

etablere partssammensatte nærværsgrupper i den enkelte barnehage.

• Et trygt og godt arbeidsmiljø er viktige faktorer for å utvikle et trygt og godt 

barnehagemiljø. 

• Høyt nærvær av barnehagens faste ansatte bidrar til trygghet og stabilitet, og til at 

barnehagen kan arbeide systematisk over tid med blant annet felles 

kompetanseutvikling, rutiner, foreldresamarbeid og hensiktsmessig organisering av 

barnehagehverdagen til beste for barn, foreldre og ansatte. 
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Foreldreundersøkelsen 2023
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Foreldreundersøkelsen 2023
Nasjonale 
resultater

Asker kommune Bærum kommune Drammen Kommune Lillestrøm kommune

Svarprosent 65,7 % 70,2 % 77,9 % 62,8 % 66,3 %

Ute- og innemiljø 4,2 4,2 4,3 4,0 4,1

Relasjon mellom barn og voksen 4,5 4,5 4,6 4,4 4,4

Barnets trivsel 4,7 4,8 4,8 4,7 4,7

Informasjon 4,3 4,3 4,4 4,3 4,3

Barnets utvikling 4,7 4,6 4,7 4,6 4,6

Medvirkning 4,3 4,3 4,3 4,2 4,2

Henting og levering 4,4 4,5 4,5 4,4 4,4

Tilvenning og skolestart 4,5 4,5 4,6 4,4 4,5

Tilfredshet 4,5 4,5 4,6 4,4 4,4



93,7% av foreldrene er svært fornøyd eller ganske fornøyde med 

barnehagen. Dette er på nivå med tidligere år. 

Foreldre til de yngste barna er mer fornøyd med barnehagetilbudet 

(0-2 år).

Norske foreldre scorer best på tilfredshet med barnehagetilbudet i de 

nordiske landene.

Private barnehager scorer jevnt over litt høyere enn de kommunale.

Foreldrene er minst fornøyd med informasjon, medvirkning og 

bemanningstetthet

Hovedfunn for 2023

9
Asker kommunes bildearkiv



Trivselsundersøkelsen 2023.
697 barn 4-5 år

Hovedfunn for 2023
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• 87% av barna sier de har det bra i barnehagen

• 97,1% av barna sier de har en god venn i barnehagen

• 94,1% sier de får hjelp av en voksen når de trenger det

• 68,1% sier de får være med på å bestemme hva de 

skal gjøre i barnehagen

• 75,9% sier de får lov til å bestemme i leken

Asker kommunes bildearkiv



Tidlig innsats og spesialpedagogisk hjelp

Asker kommunes bildearkiv

Andel barn 

i 2022

Andel barn 

i 2023

Antall barn 

2022

Antall barn 

2023

Kommune 

2023

Private   

2023

Hele landet 3,6 % 3,6 % 9756 9733 5489 4244

Asker 2,8 % 2,8 % 146 149 66 83

Bærum 3,9 % 4,0 % 284 291 144 147

Lillestrøm 3,8 % 4,3 % 176 195 120 75

Drammen 4,8 % 5,2 % 230 252 139 113

Vedtak om spesialpedagogisk hjelp

Tabellen viser antall/andel barn med spesialpedagogisk hjelp.



Ressursteam og Pedagogisk støtteteam 

Grafen viser antall saker i pedagogisk 

støtteteam i 2023 og fordelingen mellom 

kommunale og private barnehager. Tabellen viser antall saker pr 

år.

År Saker

2021 157

2022 122

2023 89

Saker til pedagogisk støtteteam

Asker kommunes bildearkivAsker kommunes bildearkiv



Vedtak om individuelt barnehagetilbud 

etter barnehageloven §37

• Barnehageloven § 37 gir barn med nedsatt funksjonsevne rett 

til et individuelt tilrettelagt barnehagetilbud. 

• Om barnet har nedsatt funksjonsevne må vurderes konkret i 

hvert enkelt tilfelle, og barnets funksjonsnivå må ses opp mot 

den enkelte situasjon barnet befinner seg i. 

• Både barnehagen og kommunen har et ansvar for å vurdere 

om barnet på grunn av funksjonsnedsettelsen har et reelt 

behov for tilrettelegging i barnehagen.

Asker kommunes bildearkiv



Vedtak om individuelt barnehagetilbud etter barnehageloven §37

Tabellen viser antall behandlede søknader om individuelt tilrettelagt barnehagetilbud etter barnehageloven §37

År Innvilget Avslag

2021 60 40

2022 47 14

2023 42 4

Søknader



Minoritetsspråklige barn i barnehage

Tabellen viser antall minoritetsspråklige barn i barnehagene.

Andel 2022 Andel Totalt Kommune  Private 

Hele landet 20,0 % 20,3 % 54252 32298 21954

Asker 20,9 % 20,2 % 1058 448 610

Bærum 18,9 % 19,0 % 1367 649 718

Lillestrøm 36,7 % 1647 1037 610

Drammen 35,5 % 35,9 % 1708 901 807

Antall minoritetsspråklige barn i barnehage 2023

• Fra 2022 til 2023 har Asker hatt en nedgang fra 1095 til 1058, noe som gir en 

nedgang på 37 barn. 

• Andelen minoritetsspråklige barn i Asker kommunes barnehager har gått ned fra 

20,9 til 20,2% som er en nedgang på 0,7%. 



Åpen barnehage

Kommunen har i 2023 mottatt et særskilt tilskudd til tiltak for å 

rekruttere flere minoritetsspråklige barn til barnehagene. 

Tilskuddet blir brukt til å styrke tilbudet i Åpen barnehage og til 

informasjonsarbeid og samarbeid med helsestasjoner og 

innbyggertorg.

• Hensikten med tilbudet er å gi barn og voksne som er hjemme 

på dagtid en mulighet til å treffe andre i et miljø som er spesielt 

tilrettelagt for barn. 

• Det er to hovedsteder for åpen barnehage i Asker kommune, 

nemlig Åpen barnehage på Borgen og Åpen barnehage på 

Midtbygda skole.

Asker kommunes bildearkiv



Satsningsområder og kompetanseutvikling 2023

• Trygg start i Askerbarnehagene

• Trygt og godt barnehagemiljø i 
Askerbarnehagene

• Bygge bro- Se og skape 
sammenheng, kontinuitet og 
trygghet mellom barnehage, 

SFO og skole
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Tilsyn

Som barnehagemyndighet har kommunen gjennomført, og har 

pågående tilsyn, på trygt og godt psykososialt barnehagemiljø 

og internkontroll, jf. barnehageloven §§ 42 og 9.

• Det er i løpet av høsten 2023 og våren 2024 gjennomført 

tilsyn med fem barnehager – både kommunale og private. 

• Det er skrevet endelig tilsynsrapport i fire av de fem 

barnehagene hvor det er gjennomført tilsyn.

• Alle bortsett fra én barnehage fikk pålegg om retting. 

• Flertallet av påleggene gjelder at barnehagene ikke jobber 

tilstrekkelig systematisk med barnehagemiljøet for å sikre at 

barnehagen overholder kravene som stilles til et trygt og 

godt barnehagemiljø etter barnehageloven.

Asker kommunes bildearkiv
Asker kommunes bildearkiv



Oppsummering

Barn og foreldre er generelt fornøyd med barnehagetilbudet i Asker, 

og brukerundersøkelsene viser stor grad av tilfredshet. 

Resultatene har vært stabile over tid, og er på samme nivå som for 

landsgjennomsnittet. Det er marginale forskjeller mellom kommunale 

og private barnehager i kommunen. 2023 har gitt økte utfordringer 

med å oppfylle barnehagelovens pedagognorm, og søkertall til 

utdanningen har gått ned nasjonalt.

Dette er områder vi ønsker å ha et ekstra fokus på fremover:

• Rekruttere barnehagelærere 

• Fortsette arbeidet med å redusere sykefraværet.

• Videreutvikle arenaer og metoder for god brukermedvirkning

• Utarbeide gode prognoser og planlegge barnehageutbygging
Asker kommunes bildearkiv Asker kommunes bildearkiv



Få "Askerbarnehagene" på mobilen

Åpne nettstedet via QR-koden

Steg for steg:

IPhone:

• Dra bildet ned slik at meny nederst i bildet kommer 
opp

• Klikk på knappen (cube med pil opp)

• I menybildet scroller du ned og klikker på «Legg til 
på Hjem-skjermen» og deretter «Legg til»

• Bokmerke med Askerbarnehagene-logoen har nå 
lagt seg på Hjem-skjermen din

Android:

• Klikk på logoen i toppen slik at du står i den mobile 
startsiden (med de store knappene/snarveiene) 
før du fortsetter.

• Trykk på menyikonet I Chrome (tre prikker I øvre 
høyre hjørne) og velg "Add to homescreen”/“Legg 
til på start/hjemskjerm".

• Du vil nå kunne skrive inn et navn for snarveien 
(«Askerbarnehagene»), klikk deretter “Add”/“Legg 
til".





Tilstandsrapport for grunnskole Asker 

kommune 2023
Utvalg for Oppvekst, 28. mai 2024

Christine Nesse, rådgiver Seksjon kvalitet og utvikling i Oppvekst



Hva er tilstandsrapporten?

• En årlig rapport som inngår som en del av det ordinære plan,- budsjett –

og rapporteringsarbeidet hos kommunen som skoleeier

• Forankret i opplæringsloven

• Kvalitetsutvikling som siktemål 

• Oppsummering av askerskolens arbeid og gir et bilde av hva som lykkes 

godt og hva som må jobbes videre med

• Kunnskapsgrunnlag for å gjøre prioriteringer
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Å høre til – temaplan for oppvekst

3

Foto: Asker kommune

Prioriterte oppdrag i 2023: 

- Inkludere barn, ungdom og foreldre slik at 

de opplever tilhørighet og tar medansvar 

- Styrke samarbeidet om overganger i barns 

liv

- Anerkjenne og bruke foresatte som den 

viktigste ressursen i barn og unges liv



Rammer og kvalitetshevende tiltak

• Seksjon kvalitet og utvikling i oppvekst

• Felles rutiner og tilgang på ressurser

• Kompetanseheving – egen kompetanseplan med tilbud

• Rektormøter, skoleledernettverk og læring mellom skolene

• Aktive lokalsamfunn og samarbeid med frivillige

• Personvern 

4



Faglige resultater og resultater fra 

brukerundersøkelser

• Generelt gode resultater, jevnt over ligger Asker litt over gjennomsnittet 
i landet

• Nasjonale prøver: jevnt over en positiv utvikling på 8. og 9. trinn, mens 
det er en liten nedgang på 5. trinn. 

• Eksamen ble gjennomført for første gang etter pandemien våren 2023. 

• Gode tilbakemeldinger på foreldreundersøkelsen

• Elevundersøkelsen viser stort sett fornøyde elever som opplever 
mestring, med noe nedgang i motivasjon knyttet til skolearbeid

5



Mobbing - elevundersøkelsen

6



Ufrivillig fravær

7



8



9



Inkluderende praksis

• Et særlig fokus på en inkluderende praksis for at elever med sine ulike 
behov kan oppleve mestring og tilhørighet i det ordinære læringsløpet. 

• Kompetanseløftet for spesialpedagogikk og inkluderende praksis

• Andel elever med vedtak om spesialundervisning går ned

• Skolene opplever i økende grad at flere elever strever med å regulere 
egen adferd

10
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 kl. 17:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

Sakskart  

Saker til behandling 

23/24 24/08878-1 Godkjenning av protokoll utvalg for oppvekst 23.april 2024 

24/24 24/07303-1 Årsrapport 2023 Asker kommune 

25/24 24/07308-1 Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

26/24 24/07734-1 Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 

27/24 24/08011-1 Tilstandsrapport Barnehager 2023 

28/24 24/03300-1 Verbalvedtak 2024 sak om løpende barnehageopptak 

29/24 23/17184-69 Referater fra møter i samarbeidsutvalget ved grunnskolene 
i Asker skoleåret 2023/2024 

30/24 24/02170-11 Lokal forskrift - Skolerute Asker kommune 2025/2026 og 
2026/2027 



  2/2 

 

 

Asker, 16.05.2024 
Elisabeth Holter-Schøyen 
Leder i utvalg 

 
         

31/24 24/01933-24 Vedtekter, tilbudsmodeller og betalingsordninger for SFO - 
sluttbehandling 

Referatsaker 
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Møteprotokoll 
 

Utvalg for oppvekst 

Dato Tid Sted 
28.05.2024 17:00 – 20:25 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Elisabeth Holter-Schøyen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Elisabeth Holter-Schøyen (V)  
Nestleder Turid Lohne Velund (H)  
Utvalgsmedlem Simen Sandelien (H)  
Varamedlem Sigurd Sverresøn Wahl Dæhli (H) Marcus Riley Nafstad (H) 
Utvalgsmedlem Thormod Rønning Kvam (H)  
Utvalgsmedlem Åge Rasmussen (H)  
Utvalgsmedlem Kent Inge Stenberg Ryen (H)  
Utvalgsmedlem Rikke Sjølander (FrP)  
Utvalgsmedlem Marie Østensen (A)  
Utvalgsmedlem Paal Steine (MDG)  
Utvalgsmedlem Anne Høie Guettler (SV)  
   
 

Forfall:    

Marcus Riley Nafstad (H)    

 

Administrasjonen Direktør Kai Erik Lund  

Protokollfører Johan Kvarving Vik         

Møtet ble satt med 11 medlemmer til stede.  
Det var ingen merknader til innkallingen eller habilitet.  
Møteleder foreslo å behandle sak 32/24 etter sak 25/24. Dette ble godkjent. 



 

  2/16 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

23/24 24/08878-1 Godkjenning av protokoll utvalg for oppvekst 23.april 2024 3 

24/24 24/07303-1 Årsrapport 2023 Asker kommune 3 

25/24 24/07308-1 Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 4 

26/24 24/07734-1 Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 5 

27/24 24/08011-1 Tilstandsrapport Barnehager 2023 5 

28/24 24/03300-1 Verbalvedtak 2024 sak om løpende barnehageopptak 6 

29/24 23/17184-69 Referater fra møter i samarbeidsutvalget ved 
grunnskolene i Asker skoleåret 2023/2024 

7 

30/24 24/02170-11 Lokal forskrift - Skolerute Asker kommune 2025/2026 og 
2026/2027 

7 

31/24 24/01933-24 Vedtekter, tilbudsmodeller og betalingsordninger for SFO 
- sluttbehandling 

9 

32/24 24/07965-1 1. tertial rapport 2024 - økonomi 10 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

23/24 Godkjenning av protokoll utvalg for oppvekst 23.april 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 23/24 
 

Leders forslag til vedtak:  

1. Protokoll fra utvalg for oppveksts møte 23.april 2024 godkjennes slik den 
foreligger.  

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra utvalg for oppveksts møte 23.april 2024 godkjennes slik den 
foreligger.  

 

 

 

24/24 Årsrapport 2023 Asker kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1. Årsrapport 2023 tas til orientering. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering. 

 

 

25/24 Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

1. Årsregnskap og årsregnskap 2023 for Asker kommune vedtas. 

 
 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsregnskap og årsregnskap 2023 for Asker kommune vedtas. 
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26/24 Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 20/24 
2 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 26/24 
3 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

1. Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 tas til orientering. 
 

Behandling 

Kommunalsjef Terje Larsen innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 tas til orientering. 
 

 

 

27/24 Tilstandsrapport Barnehager 2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 21/24 
2 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 27/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

1. Tilstandsrapport for barnehager 2023 tas til orientering. 
 

Behandling 

Kommunalsjef Bodil Moe innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
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Vedtak  

1. Tilstandsrapport for barnehager 2023 tas til orientering. 
 

 

 

28/24 Verbalvedtak 2024 sak om løpende barnehageopptak 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 28/24 
2 Formannskapet 04.06.2024 74/24 
3 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Gjeldende regler for barnehageopptak i Asker kommune videreføres uendret. 
 

 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet til saken. Direktøren og rådgiver Christine Eng 
Gunnerud svarte ut spørsmål.  

Sjølander (FrP) fremmet følgende alternative forslag:  

Verbalvedtaket sendes tilbake til administrasjonen for videre utredning med følgende 
spesifiseringer: 

• Flere ulike modeller skal synliggjøres i saksfremlegget, i henhold til 
verbalforslaget. 

• Total barnehagekapasitet i kommunen skal synliggjøres.  

• Utregning og oppstilling av kostnader ved barnehagedrift, herunder 
gjennomsnittkostnad for en barnehageplass i kommunen og eventuelle 
forskjeller på dette.  

• Administrasjonen skal gå i dialog med PBL Asker for å se på hvordan man i 
fellesskap kan løse dette på best mulig måte.  
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Forslaget fra Sjølander i 4 punkter ble satt opp mot kommunedirektørens innstiling. 
Sjølanders forslag fikk 1 stemme (FrP), og falt.  

Vedtak  

1. Gjeldende regler for barnehageopptak i Asker kommune videreføres uendret. 
 

 

 

29/24 Referater fra møter i samarbeidsutvalget ved grunnskolene i Asker 
skoleåret 2023/2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 29/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

1. Referatene fra møter i samarbeidsutvalgene (SU-referater) 2023/2024 
tas til orientering. 

 

 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet til saken og svarte ut spørsmål. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Referatene fra møter i samarbeidsutvalgene (SU-referater) 2023/2024 
tas til orientering. 
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30/24 Lokal forskrift - Skolerute Asker kommune 2025/2026 og 2026/2027 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 19/24 
2 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 30/24 
3 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

1. Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025/2026 og 
2026/2027 vedtas slik den foreligger. 

 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet til saken og svarte ut spørsmål. 

Velund (H) fremmet følgende alternative forslag på vegne av H, V og Frp: 

1. Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025/2026 og 
2026/2027 vedtas med følgende endringer: 
 

• 08.09. (Stortingsvalg) beholdes som skoledag. 

• Juleferie fra og med mandag 22. desember til og med fredag 02. januar. 

Forslaget fra Velund i 2 punkter ble satt opp mot kommunedirektørens innstiling.  
Velunds forslag ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1. Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025/2026 og 
2026/2027 vedtas med følgende endringer: 
 

• 08.09. (Stortingsvalg) beholdes som skoledag. 

• Juleferie fra og med mandag 22. desember til og med fredag 02. januar. 
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31/24 Vedtekter, tilbudsmodeller og betalingsordninger for SFO - 
sluttbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 31/24 
2 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
  

1. Endringer i Forskrift om vedtekter for kommunal skolefritidsordning, Asker 
kommune, Akershus vedtas slik de foreligger som vedlegg. 
 

2. Endringene gjelder fra 1.august 2024. 
 

 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund og rådgiver Janita Flem innledet til saken og svarte ut 
spørsmål.  

Ryen (H) fremmet på vegne av H og Frp følgende alternative forslag til punkt 1: 

1. 
 
 
 

Endringer om vedtekter for kommunal skolefritidsordning, Asker kommune, 
Akershus vedtas med følgende endring. Første fire avsnitt under §5 beholdes 
uendret ifht dagens vedtekter. Øvrige endringer som i kommunedirektørens 
forslag. 

Ryens alternative forslag til punkt 1 fikk 7 stemmer (H, FrP) og ble vedtatt. 

Innstillingen punkt 2 ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1. 
 
 
 

Endringer om vedtekter for kommunal skolefritidsordning, Asker kommune, 
Akershus vedtas med følgende endring. Første fire avsnitt under §5 beholdes 
uendret ifht dagens vedtekter. Øvrige endringer som i kommunedirektørens 
forslag. 

2. Endringene gjelder fra 1.august 2024. 
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32/24 1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
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Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   
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Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
 

 

2. 
 
 
 
3. 
 
4. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
 

 

Behandling 

Holter-Schøyen (V) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av V, H og FrP:  
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Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. tertial. 
Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette. 

Holter-Schøyens forslag ble enstemmig vedtatt.  

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
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1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
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Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
2. 
 
 
 
3. 
 
4. 
 
5. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
 
Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. 
tertial. Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette. 
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Referatsaker 

Saksnr. Arkivsak Tittel 

R-4/24 24/08898-1 Referatsaker utvalg for oppvekst 28.05.2024 

 

1. Rådgiver Christen Eng Gunnerud presenterte «Strategisk mål og 
økonomiske rammer for HP 2025-2028» og svarte ut spørsmål.  

2. Direktør Lund svarte ut spørsmål fra Høie Guettler (SV) om skolekretser i 
Asker Sør. 

3. Direktør Lund svarte ut spørsmål fra Holter-Schøyen (V) om tilsynsrapport 
fra statsforvalteren om barnehage. 

4. Rønning Kvam stilte spørsmål om sonestrukturen for kollektivtransport i 
Asker kommune. Spørsmålet vil bli besvart skriftlig av direktør Lund.  

5. Direktør Lund informerte om utvalgets studietur 6-7 juni. 
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Tilleggskart 
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 kl. 17:00 Asker rådhus 

 

 

Sakskart  

32/24 24/07965-1 1. tertial rapport 2024 - økonomi 

 

Asker, 24.05.2024 
Elisabeth Holter-Schøyen 
Leder i utvalg for oppvekst 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/08878-1 Johan Kvarving Vik 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
  

Godkjenning av protokoll utvalg for oppvekst 23.april 2024 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra utvalg for oppveksts møte 23.april 2024 godkjennes slik den 
foreligger.  

 

1. Sammendrag  
Utkast til protokoll fra utvalg for oppveksts møte 23.april 2024 følger vedlagt.  
 
 

 

 

Elisabeth Holter-Schøyen 
leder i utvalg for oppvekst 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

 

    



 

 
 

  1/1 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/08878 Johan Kvarving Vik 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 23/24 
  

Godkjenning av protokoll utvalg for oppvekst 23.april 2024 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 23/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra utvalg for oppveksts møte 23.april 2024 godkjennes slik den 
foreligger.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07303-1 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Utvalg for velferd 28.05.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 
Formannskapet 04.06.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
 

1. Sammendrag 
Årsrapport 2023 beskriver resultater og innsatser innenfor satsingsområdene i 
kommuneplanen og status for handlingsprogrammet. Det gis en overordnet 
vurdering og analyse av tjenesteutvikling og måloppnåelse, samt status for 
arbeidet med å gjennomføre de ulike temaplanene. I tillegg peker rapporten på 
de viktigste områdene kommunen vil jobbe videre med i årene fremover.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Årsrapport for 2023 er en del av kommunedirektørens samlede rapportering til 
kommunestyret og skal legges frem samtidig med årsberetning og årsregnskap. 
 
Årsrapporten er ikke lovpålagt rapportering og legges kun frem til orientering. Dette 
er en mer omfattende rapportering på status i forhold til vedtatt handlingsprogram og 
temaplaner enn årsberetningen.  

 
3. Saksopplysninger 
Til tross for en krevende situasjon preget av omstilling og effektivisering, har Asker 
kommune i 2023 hatt høy aktivitet. Tjenesteområdene har gjennomført en rekke 
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aktiviteter og tiltak, blant annet knyttet til gjennomføring av temaplanene. 
Årsrapporten beskriver de viktigste resultatene og innsatsene, samt en overordnet 
vurdering av måloppnåelsen.  
 
Ved utgangen av 2023 er 14 temaplaner vedtatt av kommunestyret og er under 
implementering. Ytterligere tre temaplaner blir vedtatt i løpet av 2024.  
 
De siste årene har vært mer urolige og uforutsigbare enn vi har vært vant til, både 
globalt og nasjonalt. Krigene i Ukraina og Midtøsten, flyktningkrise, klimaendringer, 
ekstremvær, ettervirkninger av koronapandemien, økonomiske nedgangstider og 
prisvekst har påvirket oss i Asker og stilt oss overfor nye utfordringer som kommune. 

Asker kommune er en vekstkommune med høy aktivitet i næringslivet og stor 
boligbygging, og vi har i 2023 hatt en befolkningsvekst på 1,1 prosent. 

Økonomi 

Asker kommune har et godt økonomsikt utgangspunkt. De frie inntektene ligger over 
gjennomsnittet for norske kommuner. Samtidig er kostnadsnivået høyere enn 
sammenlignbare kommuner. Asker har særskilte utfordringer knyttet til et høyt 
ambisjonsnivå og høy lånegjeld.  

En krevende økonomisk situasjon gjør det nødvendig med tjenesteutvikling, 
omstilling og effektivisering for at Asker kommune skal ha økonomisk bærekraft i 
årene fremover. Handlingsprogrammet la opp til en omstilling og effektivisering på 30 
mill. kroner i 2023. 

Netto driftsresultat for Asker kommune ble 296 millioner kroner i 2023. Dette gir en 
resultatgrad på 3,1 prosent, bedre enn målkravet på 3 prosent og en god forbedring 
fra året før. I hovedsak skyldes det er godt år for energifondet med avkastning på 
12,6 prosent. Skatteinngangen ble 106 millioner og 2,1 prosent lavere enn 
budsjettert, med lavere inntekstutjevning dempet budsjettavviket med 77. mill. 
kroner. Virksomhetene har jobbet med å tilpasse sin aktivitet til budsjettrammer, noe 
som har resultert i et budsjettavvik på kun 0,2 prosent. 

Et levende lokaldemokrati 

Kommunene utgjør grunnmuren i det norske lokaldemokratiet og er sentrale aktører i 
velferdssamfunnet. Det ble gjennomført kommune- og fylkestingsvalg i september. 
Det nye kommunestyret ble konstituert 17. oktober, og skal lede Asker kommune 
gjennom de neste fire årene.  

Utvikling av gode nærdemokratiske ordninger har vært et satsingsområde i Asker 
kommune etter kommunesammenslåingen. Etter fire år med utprøving av ordningen 
med lokalsamfunnsutvalg, ble det høsten 2023 startet et arbeid med å etablere 
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områdefora i kommunen. Områdeforaene skal være et bindeledd mellom kommunen 
og de ulike lokalsamfunnene, og bidra til å skape nye løsninger for medvirkning, 
samskaping og lokal representasjon 

Samfunnssikkerhet og beredskap 

Kommunene har et særskilt lovpålagt beredskapsansvar. Det ble i 2023 utarbeidet 
en ny helhetlig risiko- og sårbarhetsanalyse for Asker kommune. Denne vil danne 
grunnlag for revidering av kommunens overordnede beredskapsplan og 
risikovurderinger og planverk i virksomhetene. 

Bosetting av flyktninger 

Asker kommune ble anmodet om å bosette 435 flyktninger i 2023. Ved utgangen av 
året hadde kommunen bosatt 329 flyktninger av årets anmodning, samt 43 
flyktninger knyttet til familiegjenforeninger. 60 prosent av de bosatte flyktningene var 
fra Ukraina.  

Klima og natur 

Asker har høye ambisjoner når det gjelder klima og natur. Temaplan for handling mot 
klimaendringene har som mål å redusere klimagassutslippene i Asker med 67 
prosent fra 2009 til 2030. Klimaregnskapet for 2023 viser at de direkte 
klimagassutslippene gikk ned med 1,3 prosent fra 2021 til 2022. Sammenlignet med 
2009 er utslippene redusert med 44,8 prosent.  

Asker har et unikt biologisk mangfold og varierte natur- og landskapstyper. Temaplan 
for naturmangfold ble vedtatt i juni 2023, og inneholder innsatsområder og strategier 
som skal bidra til at vi når målet om å verne om og sikre naturmangfoldet i Asker. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
FNs bærekraftsmål ble lagt til grunn for satsingsområdene og målene i 
kommuneplanens samfunnsdel, og er videre innarbeidet i temaplanene. I Asker er 
bærekraftsmålene tydelig forankret og har preget arbeidet gjennom året. Kommunen 
har gode forutsetninger for å lykkes med dreiningen mot en mer sosial, miljømessig 
og økonomisk bærekraftig fremtid.  
 
I årsrapporten er det rapportert på disse satsingsområdene, tjenesteutvikling og 
måloppnåelse. 

 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at årsrapport for 2023 tas til orientering. Årsrapport 
2023 for Asker kommune følger som vedlegg til saken. 
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Kommunedirektøren viser ellers til saker om årsregnskap, årsberetning og 
personvernets årsrapport 2023 for mer utfyllende rapportering.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Årsrapport 2023 for Asker kommune 
Årsrapport fra Personvernombudet 2023 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 16/24 

Behandling 

Leder innledet kort til saken og Kristin Glestad (økonomi) presenterte saken og 
besvarte spørsmål. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 24/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 27/24 
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 17/24 

Behandling 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 27/24 
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 22/24 

Behandling 

Det var tidligere i møte holdt en presentasjon om økonomisakene ved seksjonsleder 
Inger Lise Gjesdal, direktør Christer Best Gulbrandsen og virksomhetsleder Bente 
Flygind 

Kommunedirektørens innstiling ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07303 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 24/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 16/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 17/24 
4 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 22/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 78/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 27/24 
  

Årsrapport 2023 Asker kommune 

Formannskapet har behandlet saken i møte 04.06.2024 sak 78/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Årsrapport 2023 tas til orientering 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07308-1 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Utvalg for velferd 28.05.2024 
Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
Formannskapet 04.06.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 
 
 
Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Årsregnskap og årsregnskap 2023 for Asker kommune vedtas. 

 
1. Sammendrag 
Asker kommune har levert et godt økonomisk resultat for 2023. Etter et historisk 
svakt år for energifondet i 2022, ble avkastningen i 2023 positiv med 12,6 
prosent, tilsvarende 188 mill. kroner. Dette er en av hovedforklaringene til et 
netto driftsresultat i 2023 på 296 mill. kroner eller 3,1 prosent.  
 
Regnskapsresultatet for tjenesteområdene viser et samlet merforbruk på 15 
mill. kroner, noe som tilsvarer et budsjettavvik på kun 0,2 prosent. Dette viser at 
de gjennomførte omstillingstiltakene og stram økonomistyring har hatt god 
effekt. 
 
Handlingsregler 

Kommuneloven understreker at kommunestyret skal forvalte kommunens 
økonomi slik at den økonomiske handleevnen blir ivaretatt over tid, blant annet 
gjennom å vedta og styre etter finansielle måltall for utvikling av økonomien. For 
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å sikre et godt økonomisk handlingsrom er det etablert økonomiske 
handlingsregler. Det er vedtatt måleindikatorer for økonomi både på drifts- og 
investeringssiden. 
 
Handlingsreglene viser følgende resultat for 2023: 
 

• Netto driftsresultat ble 3,1 prosent eller 296 mill. kroner og bedre enn mål 
kravet på 3 prosent. 

• Gjeldsgrad ble 92,6 prosent og er vesentlig høyere enn handlingsregelen 
tilsier et ønsket resultat på 80 prosent eller lavere.  

• Disposisjonsfond inklusiv energifondet ble 13,9 prosent. Dette er bedre 
enn mål kravet på 10 prosent.  

• Verdibevarende vedlikehold formålsbygg ble 139 kroner per 
kvadratmeter og er litt lavere enn mål kravet.  

 
 
2. Bakgrunn for saken 
Årsregnskap og årsberetning for 2023 er en del av kommunedirektørens 
samlede rapportering til kommunestyret og skal fremlegges til godkjenning.  
 
Sammen med regnskapet gir årsberetningen en beskrivelse av resultater og 
utviklingstrekk i driftsregnskapet, investeringsregnskapet og balanseregnskapet. 
Faktorer som påvirker resultat og finansiell stilling er omtalt gjennom 
noteopplysninger og utdypende kommentarer til regnskapet. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Driftsregnskapet 
 
Skatteinntektene ble 106 mill. kroner og 2,1 prosent lavere enn budsjett. 
Skatteinngangen viser en nedgang på 7,6 prosent sammenlignet med samme 
periode i fjor. Tilsvarende for kommunene samlet er en nedgang på 4,7 prosent. 
Nedgangen fra året før skyldes at skatteinntektene i 2022 var ekstraordinært høye 
på grunn av endring i utbyttebeskatning. I tillegg har flere innbyggere med høy 
formue flyttet fra kommunen og dette påvirker formuesskatten negativt i 2023.  Per 
innbygger endte skatteinntektene i Asker på 131 prosent sammenlignet med 
landsgjennomsnittet, og lavere inntektsutjevning dempet budsjettavviket med 77. 
mill. kroner. 
 
Etter et svakt 2022, ble avkastningen i Energifondet meget god i 2023 med 12,6 
prosent, tilsvarende 188 mill. kroner. Årsbudsjettet for avkastning på Energifondet er 
72,5 mill. kroner som tilsvarer en avkastning på 5 prosent. Faktisk avkastning for året 
endte 115,7 mill. kroner høyere enn budsjett. Avkastning fra energifondet avsettes til 
realverdifond og bufferfond i tråd med finansreglementets bestemmelser.   
 



 

  3/5 

Kommunens driftsutgifter påvirkes av økte renter, strømutgifter, prisstigning og en 
ustabil situasjon i Europa. Prisveksten steg kraftig gjennom 2022. Dette har resultert 
i et langt høyere kostnadsnivå enn det som ble kompensert statlig inn i 2023.  
 
For å ha kontroll på de økte utgiftene innførte kommunedirektøren ansettelsesstopp 
fra 21. august 2023. Ansettelsesstopp, sammen med andre tiltak i virksomhetene ga 
effekt og samlet merforbruk på tjenesteområdene ble et negativt avvik på 15. mill. 
kroner mot budsjett.  
 
Netto driftsresultat for 2023 ble 296 mill. kroner.  Det er 237,2 mill. kroner høyere enn 
budsjettert.  Disponeringen av netto driftsresultat ser slik ut:   
 

• Overføring til finansiering av investeringer: 339,5 mill. kroner 
• Dekning av tidligere års merforbruk i Askerbadet KF: 3,8 mill. kroner 
• Bruk av bundet fond: 7,7 mill. kroner 
• Bruk av disposisjonsfond: 39,6 mill. kroner 

 
Investeringsregnskapet 
 
Årets investeringsregnskap viser investeringer i anleggsmidler på 1,123 mrd. kroner 
mot budsjettert 1,215 mrd. kroner. Det er noen prosjekter, som på grunn av forsinket 
fremdrift har ubenyttede midler ved utgangen av 2023 og som overføres til bruk i 
2024. Noen prosjekter har gått over årsbudsjettet, men da ligger det bevilgninger og 
venter i 2024. 
 
Årets investeringer i anleggsmidler er finansiert med 45 prosent lån, 34 prosent 
egenfinansiering og 21 prosent tilskudd og refusjoner.  
Tilskuddene gjelder blant annet finansiering av idrettshall ved Nesbru videregående 
skole og ved Røyken videregående skole.  
 
Investeringsregnskapet er gjort opp i balanse. Investeringsregnskapet på 
prosjektnivå viser imidlertid at enkelte prosjekter har merforbruk, mens andre 
prosjekter har mindreforbruk i 2023. 
 
Balansen 
 
Eiendeler 
Eiendelene økte med 1,202 mrd. kroner til 30,2 mrd. kroner fra 2022 til 2023. 
Økningen skyldes hovedsakelig investeringer i faste eiendommer og anlegg som 
økte med 485 mill. kroner, utlånene som økte med 105 mill. kroner, aksjer og andeler 
(eiendeler) som økte med 130 mill. kroner og pensjonsmidler som økte med 399 mill. 
kroner.  
 
Balanseført premieavvik har økt fra 170 mill. kroner til 634 mill. kroner. Dette har 
redusert kommunens likviditet i 2023. Premieavviket er differansen mellom det 
kommunen betaler inn i pensjonspremie og en beregnet kostnad. Bokført 
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premieavvik i balansen skal kostnadsføres i driftsregnskapet over de neste syv 
årene.  
 
Egenkapital: 
Egenkapitalen økte med 410 mill. kroner til 10,3 mrd. kroner fra 2022 til 2023. 
Økningen skyldes økning av kapitalkontoen med 492 mill. kroner og fond er redusert 
med 82 mill. kroner. Fondsmidlene utgjør i 2023 2,251 mrd. kroner, hvorav 
energifondene inklusivt bufferfond og realverdifond utgjør 1,680 mrd. kroner. 
Bufferfondet alene var på 348 mill. kroner. 
 
Kortsiktig gjeld 
Kortsiktig gjeld økte med 44,6 mill. kroner til 1,609 mrd. kroner fra 2022 til 2023. 
Økningen gjelder økt leverandørgjeld.  
 
Langsiktig gjeld 
Kommunens langsiktige gjeld økte med 816 mill. kroner til 18,3 mrd. kroner fra 2022 
til 2023. Lånegjelden økte med 376 mill. kroner og pensjonsforpliktelsen økte med 
440 mill. kroner. Høye investeringsvolum og en stigende rente gjennom 2023 gir seg 
utslag i stadig økende rente- og avdragsbelastning og er et bekymringsfullt trekk ved 
kommunens økonomi. Av kommunens låneportefølje på 10,7 mrd. kroner, var 52,6 
prosent bundet til fast rente ved årsskiftet. Gjennomsnittsrenten for 2023 var på 3,4 
prosent. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Økonomisk utvikling i 2023 har vært preget av flere nøkkelfaktorer. Globalt har vi sett 
en gradvis bedring etter pandemiens utfordringer, med mange land som rapporterer 
om sterkere veksttall. Inflasjonen har vært et sentralt tema, med sentralbanker som 
har justert rentenivåer for å balansere økonomisk vekst og prisstabilitet.  Prisveksten 
steg kraftig gjennom 2022. Dette har resultert i et langt høyere kostnadsnivå enn det 
som ble kompensert statlig inn i 2023.  Det har vært stor usikkerhet knyttet til 
prisveksten også for 2023. 
 
Til tross for dette har Asker kommune for 2023 levert et godt økonomisk resultat. 
Hovedsakelig skyldes dette et godt år for energifondet med avkastning på 12,6 
prosent. Virksomhetene har også jobbet godt med å tilpasse driftsutgiftene til 
vedtatte rammer i 2023, noe som har resultert i et budsjettavvik på kun 0,2 % for 
kommunens tjenesteområder i 2023.   
 
Når kommunen har fått et bedre årsresultat enn forventet og budsjettert kan det 
være fristende å tenke at det ikke er så viktig å jobbe med omstilling og 
effektivisering. Vi har imidlertid brukt stadig mer av fondsreservene våre de siste 
årene, pensjonskostnadene øker, og det er fra 2025 varslet endringer i 
inntektssystemet for kommunene. Dette gjør det helt nødvendig å ta grep i dag for å 
ha økonomisk bærekraft i fremtiden.  
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5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at årsberetning og årsregnskapene for 2023 vedtas. 
Årsberetning og regnskap for 2023, revisjonsberetningen og kontrollutvalgets 
uttalelse følger som vedlegg til saken. 
 
Kommunedirektøren viser for øvrig til årsrapporten for mer utfyllende rapportering på 
sentrale satsingsområder og for tjenesteutvikling og måloppnåelse innenfor 
tjenesteområdene.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Saksutskrift - Uttalelse til årsregnskapet og årsberetningen 2023 for Asker kommune 
Uttalelse til Asker kommunes årsregnskap for 2023 
Årsregnskap Asker kommune - 2023  
Årsberetning Asker kommune - 2023  
Revisjonsberetning_Asker_kommune_2023 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 17/24 

Behandling 

Leder innledet kort til saken og Kristin Glestad (økonomi) presenterte saken og 
besvarte spørsmål. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 25/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsregnskap og årsregnskap 2023 for Asker kommune vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 28/24 
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 16/24 

Behandling 

Presentasjon ved rådgiver Kristin Thoresen. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt med den endringen «Årsregnskap og 
årsberetning til orientering. 

Vedtak  

1. Årsregnskap og årsberetning til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 28/24 
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 23/24 

Behandling 

Det var tidligere i møte holdt en presentasjon om økonomisakene ved seksjonsleder 
Inger Lise Gjesdal, direktør Christer Best Gulbrandsen og virksomhetsleder Bente 
Flygind 

Kommunedirektørens innstiling ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Årsregnskap og årsregnskap 2023 for Asker kommune vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07308 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 25/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 17/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 23/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 16/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 79/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 28/24 
  

Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune 

Formannskapet har behandlet saken i møte 04.06.2024 sak 79/24 

Behandling 

Ordfører foreslo å rette opp skrivefeil i innstillingen. Med denne rettelsen ble 
innstillingen enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Årsregnskap og årsberetning 2023 for Asker kommune vedtas. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07734-1 Christine Nesse 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 23.05.2024 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 

Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 tas til orientering 
 

1. Sammendrag 
Kommunedirektøren legger med dette frem tilstandsrapporten for grunnskolene 
i Asker kommune 2023.  
 
Hensikten med den årlige tilstandsrapporteringen er at skoleeier kjenner 
kvaliteten i opplæringen og kan ha dette som utgangspunkt for drøfting og 
planlegging av videre utvikling.  
 
Tilstandsrapporten viser i hovedsak analyser av resultater på kommunenivå. 
Dette er resultater fra brukerundersøkelser, fagresultater og faktatall knyttet til 
drift. Alle skolene har utarbeidet sin lokale tilstandsrapport som er analysert og 
drøftet i lederdialog. Lokal tilstandsrapport for hver av de 40 grunnskolene er 
vedlagt saken.  
 
Det er jevnt over gode fagresultater og gode tilbakemeldinger fra elever og 
foreldre i brukerundersøkelser, men i likhet med landet viser resultatene en 
økning i andel elever som opplever mobbing. Det er en særlig oppmerksomhet 
rundt inkluderende praksis og hvordan askerskolen følger opp slik at alle elever 
skal få oppleve mestring.  
 
Kommunedirektøren ber om at tilstandsrapporten tas til orientering.  
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2. Bakgrunn for saken 
Det følger av opplæringsloven § 13-3e at kommunen skal utarbeide en årlig 
rapport om tilstanden i opplæringen og ha et system for å følge opp resultatene.  
 
Det er tidligere vedtatt en innretning for tilstandsrapporteringen og hvordan 
dialogen med elever, foreldre og ansatte skal gjennomføres. Den enkelte skole 
analyserer sine resultater og drøfter dem i personalet, FAU, SU og i elevråd. 
Resultatene er også utgangspunkt for den årlige lederdialogen mellom 
kommunalsjef og skolens ledergruppe. Her vurderes ofte skolens resultater opp 
mot kommunalt nivå. Skolene har imidlertid ulike forutsetninger, for eksempel 
når det gjelder sosioøkonomiske faktorer. Den viktigste analysen er derfor rundt 
skolens egne resultater over tid. Mer om den enkelte skole kan leses i vedlegg 
2, Lokale tilstandsrapporter for grunnskolene i Asker kommune 2023.  
 
 
3. Saksopplysninger 
Askerskolen omfatter 40 skoler: 27 barneskoler med SFO, 12 ungdomsskoler og den 
alternative skolen. I 2023 har det vært et særlig fokus på inkluderende praksis for 
elever med sine ulike behov kan oppleve mestring og tilhørighet i det ordinære 
læringsløpet. Hvis vi senker terskelen for å delta, oppleve mestring og bidra i 
læringsaktivitetene, mener vi at elever som har strev på et eller flere felter, vil 
oppleve det som meningsfylt og motiverende å inngå i fellesskapet med sine 
jevnaldrende. Gjennom satsingen Kompetanseløftet er nettopp dette målet, at flere 
elever skal oppleve mestring og mening gjennom å delta i læringsaktivitetene 
sammen med medelevene. Askerskolen har derfor drevet bevisst 
kompetanseutvikling med tanke på at hver enkelt lærer utvider sitt repertoar av 
læringsaktiviteter som har lav inngang, og der elevene selv medvirker aktivt.  

Resultatene og analysen viser at grunnskolene i Asker gjennomgående har god 
kvalitet. Det er positiv utvikling på mange områder, noe som kan antyde at skolene 
jobber godt med oppdrag lokalt og at det gis god støtte fra skoleeier. Det er stadig 
stort potensiale i å lære på tvers av skoler. Det blir også tydelig gjennom de lokale 
tilstandsrapportene at større systematikk lokalt vil kunne heve resultatene 
ytterligere. Dette vil fortsette å være et prioritert område fra kommunedirektørens 
side. 

Andelen elever som mottar spesialundervisning, fortsetter å gå ned, dette er en 
ønsket utvikling ettersom inkludering i det ordinære tilbudet overveiende gir bedre 
læringseffekt enn ulike segregerte tiltak. Det er særlig andel elever med mindre 
timetall som nå ser ut til å få sine tilpasninger i det ordinære tilbudet. Samtidig 
opplever skolene i Asker kommune at flere elever trenger reguleringsstøtte enn 
tidligere. De ansatte i skolene opparbeider stadig ny kompetanse i samarbeid med 
støttetjenestene. Målet er å forstå denne adferden og å vite hvordan systemene 
rundt barn og unge kan legge til rette for en best mulig fungering.  
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Skolene opplever en vedvarende utfordring med at elever ikke får til å være på 
skolen. Skolene følger tett opp i saker der fraværet forekommer hyppig, og særlig 
hvis det har et mønster. I disse sakene bruker de askerskolens rutiner for å 
forebygge og motvirke ufrivillig fravær. Her er skolenes lokale kontaktpersoner fra 
PPT gode partnere i arbeidet.  

Det er en økning i antall elever som får et tilbud i velkomstklasser. Bakgrunnen er økt 
bosetting i kommunen, både som følge av krigen i Ukraina og økt 
arbeidsinnvandring. Dette presser kapasiteten i det eksisterende 
velkomstklassetilbudet i kommunen, særlig i Asker nord.  

Det er en økning i andel elever som rapporterer å bli mobbet i Asker kommune. 
Dette er tilsvarende den utviklingen vi ser nasjonalt. Sammenlignet med andre store 
kommuner har Asker lavest tall, resultatet er likevel bekymringsfullt. Askerskolens 
systematikk i oppfølgingen bidrar til at vi i stor grad kjenner til elevene bak tallene og 
jobber med å sette inn tiltak. Dette støttes av det gode samarbeidet med 
universitetsmiljøer og nasjonale sentre.  

Tilbakemelding fra foreldre i foreldreundersøkelsen er jevnt over gode, og er uttrykk 
for hvordan barn og ungdommer opplever oppveksttjenestene og skoletilbudet. 
Foreldresamarbeidet er ofte en nøkkel for å finne rette svar når utfordringer oppstår 
og arbeidet med å anerkjenne foreldrene som den viktigste ressursen i barnas liv 
står sentralt i temaplanen. 

Resultatene på nasjonale prøver viser jevnt over en positiv utvikling på 8. og 9. trinn, 
mens det er en liten nedgang på 5. trinn. Det er fortsatt store variasjoner skolene 
imellom og dette er blant annet tema i lederdialog og vises i de lokale 
tilstandsrapportene. Det er en liten nedgang i grunnskolepoeng i 2023. Dette kan 
henge sammen med at det våren 2023 for første gang etter pandemien ble 
gjennomført skriftlig og muntlig eksamen. Nedgangen er lik hos alle våre 
sammenligningskommuner. For de skriftlige eksamensfagene norsk, matematikk og 
engelsk er det i 2023 igjen mulig å se på forholdet mellom eksamenskarakter og 
standpunktkarakter. Standpunktkarakteren har de siste årene ligget ganske høyt i 
Asker og i landet ellers.  

Askerskolens systematikk i resultatanalyse, lederdialog og tilstandsrapportering har 
bidratt til å utvikle fellesskapet mellom skolene og til kvalitetsheving for askerskolen 
som helhet. Sammen med barnehageområdet og tjenestene i programområde barn, 
familie og inkludering er det positiv utvikling mot å se helheten i oppvekst felles. En 
sentral satsing som har bidratt til denne helhetstenkningen er Kompetanseløftet og 
satsingen på inkludering i det ordinære utdanningsløpet. Det gir også sterkt 
fellesskap å være sammen om strategiene i Å bygge bro – temaplan for oppvekst. 
Det er også en styrke i oppfølgingen og støtte til skolene at fagmiljøene som bidrar til 



 

  4/5 

kvalitetsarbeid og kompetanseheving i oppvekst nå er samlet i Seksjon kvalitet og 
utvikling i oppvekst. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering  
Det er kommunedirektørens vurdering at det jevnt over er gode fagresultater og gode 
tilbakemelding fra foreldre og elever i brukerundersøkelser. Kommunedirektøren 
mener at det allerede foregår mye god inkluderende praksis i skolene og 
askerskolen har mange engasjerte og dedikerte lærere i dette arbeidet. I lys av det 
elevmangfoldet som finnes og de utfordringene vi ser går igjen over hele landet, 
krever det innsats over tid og at man tar hensyn til kapasitet for endring hos den 
enkelte medarbeider. Samfunnet er i stadig endring og skolen må tilpasse seg disse 
endringene, og det krever både overskudd og engasjement hos den enkelte ansatte. 
Vi er derfor helt nødt til å gi de ansatte tid og støtte til å kunne ta i bruk ny innsikt og 
øve på ny praksis. Det foregår mye relevant utviklingsarbeid knyttet til denne 
tematikken på flere områder i kommunen, og alle våre tiltak for kompetanseheving 
har med seg inkluderingsperspektivet.  

Utviklingen med ufrivillig fravær og økt rapportering av mobbing gir grunn til 
bekymring og kommunedirektøren mener det er særlig behov for videre arbeid over 
tid for å skape en god systematikk i oppfølging av tiltak. Kommunedirektøren mener 
at et viktig forebyggende tiltak er arbeidet med å anerkjenne foreldre som den 
viktigste ressursen i barnas liv.  

Det er kommunedirektørens vurdering at saken om tilstandsrapport er særlig 
relevant for sosial og økonomisk bærekraft i den grad den kvalitetsutvikling av 
grunnskolen i Asker som siktemål. Sosial bærekraft fordi god utdanning forutsetter 
tydelige og kvalitetssikrede rammer for opplæring for barn og unge. At 
undervisningen er variert, tilpasset og foregår i trygge læringsmiljø fremmer elevens 
fysiske og psykiske helse, og øker sannsynligheten for et aktivt liv hvor man deltar i 
samfunn og arbeidsliv. At unge mennesker fullfører videregående opplæring har stor 
økonomisk betydning, både for det enkelte individet og for samfunnet.  

Kommunedirektøren vil særlig følge opp arbeidet med tiltak knyttet til utviklingen av 
ufrivillig fravær og den økte rapporteringen av mobbing i skolene.    

 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren ber om at tilstandsrapport for grunnskolene i Asker 
kommune 2023 tas til orientering.  
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent 

 
Vedlegg:  

Tilstandsrapport for grunnskole Asker kommune 2023 
Lokale tilstandsrapporter 
Rammer og kvalitetshevende tiltak i askerskolen 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07734 Christine Nesse 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 20/24 
2 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 26/24 
3 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 20/24 

Behandling 

Rådgiver Christine Nesse innledet til saken (presentasjon) og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1. Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07734 Christine Nesse 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 20/24 
2 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 26/24 
3 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 26/24 

Behandling 

Kommunalsjef Terje Larsen innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Tilstandsrapport for grunnskole i Asker kommune 2023 tas til orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/08011-1 Annette Gunhildrud 

Heggdal 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 23.05.2024 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
 

Tilstandsrapport Barnehager 2023 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Tilstandsrapport for barnehager 2023 tas til orientering 
 

1. Sammendrag 
Tilstandsrapporten viser i hovedsak analyser basert på tall og analysemateriale fra 
Utdanningsdirektoratets rapportportal for barnehager (BASIL), 
Foreldreundersøkelsen 2023, Trivselsundersøkelsen 2023 og Temaplan for 
barnehage - og skolekapasitet. I tillegg kommer sykefraværstall og kompetanseplan 
for askerbarnehagene.  
 
Det er ikke et krav om tilstandsrapport på barnehageområdet, og det er ikke samme 
mulighet til å se på konkrete faglige resultater som på skolenes fagområder. 
Kommunedirektøren mener det likevel er viktig at politisk nivå blir informert om og 
involvert i tilstanden for kommunens barnehager. 
  
Tilstandsrapporten omhandler både kommunale og private barnehager. Som 
barnehageeier og barnehagemyndighet, har kommunen likevel tilgang til noen flere 
tall når det gjelder kommunale barnehager. For enkelte områder, er det derfor kun 
presentert tall fra kommunale barnehager.  
Barn og foreldre trives godt i barnehagene i kommunen. Det er kommunedirektørens 
vurdering at de ansatte arbeider aktivt for å gi alle barn et best mulig 
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barnehagetilbud. Med utgangspunkt i rapportens analyser er følgende temaer noe 
det vil arbeides særlig med fremover: 
  

• Rekruttere barnehagelærere  
• Fortsette arbeidet med å redusere sykefraværet. 
• Videreutvikle arenaer og metoder for god brukermedvirkning 
• Utarbeide gode prognoser og planlegge barnehageutbygging. 

Kommunedirektøren ber om at tilstandsrapporten tas til orientering 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
En tilstandsrapport skal være et utgangspunkt for dialog, drøfting og planlegging av 
arbeid med kvalitetsutvikling i kommunene. Den inneholder både tall og beskrivelser 
som gir eier kunnskap til å vurdere kvalitet i tjenesten og grunnlag for prioriteringer 
og tiltak. Målet med tilstandsrapporten er å gi en oversikt over materiale som belyser 
kvalitet, brukertilfredshet og utvikling av tjenesten. 
 
Tilstandsrapporten ble første gang lagt frem i november 2022 etter ønske fra utvalg 
oppvekst i perioden 2019-2023. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Barnehagekapasiteten i Asker sikrer retten til plass i tråd med lovkravet. I tillegg 
tilbys det plass til mange barn uten rett til barnehageplass. Kapasiteten varierer 
likevel mellom områder i kommunen. Presset på barnehageplasser rundt Asker 
sentrum og Asker Nord er størst. Kapasiteten økte i 2023 ved at Læringsverkstedet 
Velodromen Idrettsbarnehage ble åpnet. Denne erstattet tidligere Læringsverkstedet 
Risenga Barnehage. Den nye barnehagen har 80 flere plasser. Byggingen av nye 
Føyka barnehage og nye Søndre Borgen barnehage som vil stå ferdig i 2025 vil 
også avhjelpe kapasiteten i dette området. 
 
Det er en utfordring å rekruttere kvalifisert personale, særlig barnehagelærere med 
godkjent utdanning, og redusere antall pedagogiske ledere med dispensasjon fra 
utdanningskravet. Det er stor konkurranse om barnehagelærerne og det har vært en 
utfordring at det er lokale lønnsforskjeller mellom kommunene. Andre årsaker er 
nedgang i søkertall til barnehagelærerutdanningen og stort frafall under utdanning 
som også bidrar til å øke konkurransen. 
 
I arbeidet med å utvikle høykvalitetsbarnehager, er høyt nærvær av barnehagens 
faste ansatte svært viktig. Vi har de siste årene jobbet sammen med NAV 
arbeidslivssenter og IA Bransjeprogram i et eget Nærværsprosjekt. Etter ca. 4 år ser 
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vi nå god effekt av arbeidet, og flere av våre barnehager har økt nærværet med opp 
mot 50 %. 

Barnehagene i Asker scorer generelt godt på brukertilfredshet både i 
Foreldreundersøkelsen, og i Trivselsundersøkelsen der barna selv kan gi uttrykk for 
sin opplevelse av omsorg og trivsel i barnehagen. Foreldrene er minst fornøyd med 
informasjon, medvirkning og bemanningstettet.  
 
I forbindelse med realiseringen av temaplanene «Å høre til» og «På Lik linje» har vi 
utarbeidet og implementert to felles kvalitetsstandarder for askerbarnehagene. 
 
«Trygg start i askerbarnehagene” er en standard for tilvenning. Denne standarden 
skal sikre at askerbarnehagene arbeider systematisk for et godt samarbeid med 
foreldre. Barnehagen skal anerkjenne foreldre som den viktigste ressursen i barns 
liv, og standarden bekrefter foreldrenes betydning for barnets trygghet. Formålet 
med fem dagers foreldreaktiv tilvenning er at barna skal få god tid i barnehagen 
sammen med foreldrene sine, slik at disse representerer en trygg base for barnets 
utforskning av det nye miljøet. Standarden er revidert og relansert våren 2024.  
  
Alle barnehager plikter å følge barnehagelovens kapittel 8 fra januar 2021. Denne 
beskriver i detalj alle barns rett til et trygt og godt psykososialt barnehagemiljø uten 
mobbing og krenkelser. I 2022 ble «Trygt og godt barnehagemiljø i 
askerbarnehagene» utarbeidet, en standard for hvordan askerbarnehagene 
håndhever lovkravet. Det er i løpet av høsten 2023 og våren 2024 gjennomført tilsyn 
med fem barnehager når det gjelder kravene som stilles til at barna skal ha et trygt 
og godt barnehagemiljø, og internkontroll. I tillegg er det varslet tilsyn med tre 
barnehager, som skal gjennomføres i løpet av våren 2024.   
  
PPT og Spesialpedagogisk tjeneste til førskolebarn har som en del av 
kompetanseløftet jobbet med å øke tilstedeværelse i barnehagene i Asker. Dette for 
å bidra med organisasjons- og kompetanseutvikling, slik at barnehagene i større 
grad kan gi et inkluderende tilbud til barna og redusere bruk av spesialpedagogisk 
hjelp etter §31. Dette har blitt gjort gjennom pedagogisk støtteteam fra 2020 og 
ressursteammøter siden høsten 2022. Statistikken over tid dokumenterer at 
utviklingen går i ønsket retning og at flere barn får hjelp tidligere. 
 
Asker kommune organiserer mye av sitt utviklingsarbeid gjennom felles 
kompetanseplan for oppvekst. Her finner alle programområdene tilgjengelige 
kompetansetiltak. Tiltakene bidrar til å sikre helhet og sammenheng i tjenestetilbudet 
i oppvekst.  
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Alle askerbarnehagene har tilbud om å delta i fagnettverk og på samlinger hvor 
nyere forskning blir formidlet fra universitet og høyskolemiljøer og fra veiledere i 
Kvalitet og Utvikling. Barnehagene bidrar med erfarings- og praksisdeling for felles 
kompetanseutvikling. 
 
Områder vi skal ha et ekstra fokus på fremover: 

• Rekruttere barnehagelærere  
• Fortsette arbeidet med å redusere sykefraværet. 
• Videreutvikle arenaer og metoder for god brukermedvirkning 
• Utarbeide gode prognoser og planlegge barnehageutbygging 

Gjennom felles styrersamlinger, lederdialog, felles kvalitetsstandarder, eget nettsted 
for ansatte og tilstandsrapportering, har askerbarnehagene utviklet et større faglig 
fellesskap. 

Sammen med askerskolen og tjenestene i programområde barn, familie og 
inkludering er det positiv utvikling mot å se helheten i oppvekst felles. En sentral 
satsing som har bidratt til denne helhetstenkningen er Kompetanseløftet og 
satsingen på inkludering i det ordinære utdanningsløpet. Det gir også sterkt 
fellesskap å være sammen om strategiene i Å bygge bro – temaplan for oppvekst.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Det er kommunedirektørens vurdering at det er viktig å legge fram en årlig status for 
barnehagene med tilgjengelige nøkkeltall som viser kapasitet og kvalitetsindikatorer 
for tjenesten. Dette gir kunnskap om kvaliteten i tjenesten og gir grunnlag for 
internkontroll og nødvendige prioriteringer i tjenesteutviklingen. 
 
Kommunedirektøren vurderer at det jevnt over er gode resultater og gode 
tilbakemeldinger fra foreldre og barn i brukerundersøkelser og at de ansatte jobber 
aktivt for å gi alle barn et best mulig barnehagetilbud. Gjennom temaplan for 
oppvekst har kommunen høye ambisjoner. Barnehagene har en sentral rolle i å nå 
disse ambisjonene. Kommunedirektøren er derfor opptatt av at det gode arbeidet i 
barnehagene fortsetter, og at alle barna opplever en best mulig start på sitt liv i 
kommunen. 

Kommunedirektøren vurderer at det er avgjørende for utviklingen av 
høykvalitetsbarnehager å rekruttere kvalifisert personale fremover, da særlig 
barnehagelærere med godkjent utdanning. Dette vil bidra til å redusere antallet 
ansatte som har dispensasjon fra utdanningskravet. I tillegg legger 
kommunedirektøren vekt på viktigheten av et høyt nærvær blant barnehagens faste 
ansatte. 



 

  5/5 

Kommunedirektøren vurderer at Asker kommune organiserer mye av sitt 
utviklingsarbeid gjennom en felles kompetanseplan for oppvekst, som sikrer helhet 
og sammenheng og et mest mulig likeverdig tjenestetilbud. Askerbarnehagene skal 
fortsette å implementere felles standarder og det vil bli en særlig prioritering av 
arbeidet for et trygt og godt barnehagemiljø slik det er beskrevet i barnehageloven 
kapittel 8. fra januar 2021. 
 
Sakens relevans for de tre bærekraftdimensjonene.  
Gode barnehage er en viktig faktor for å utjevne sosiale forskjeller og å gi barn 
godeforutsetninger for mestring i det videre utdanningsløpet. Barnehagen skal bidra 
til at alle barn, uavhengig av sosial bakgrunn, bosted og forutsetninger, får et 
likeverdig barnehagetilbud som ivaretar barns behov for omsorg og lek og som 
fremmer læring og danning. Alle barn har rett til et trygt og godt barnehagemiljø, hvor 
de skal få oppleve å være betydningsfulle for fellesskapet. En forutsetning for en 
inkluderende barnehage, som kan møte hvert enkelt barns behov og bidra til sosial 
utjevning, er et personale med relevant kompetanse. (Kompetanse for framtidens 
barnehage 202325) 
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren foreslår at tilstandsrapport for barnehagene i Asker kommune 
2023 tas til orientering. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Tilstandsrapport 2023 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/08011 Annette Gunhildrud Heggdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 21/24 
2 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 27/24 
  

Tilstandsrapport Barnehager 2023 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 21/24 

Behandling 

Kommunalsjef Bodil Moe innledet til saken (presentasjon) og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Tilstandsrapport for barnehager 2023 tas til orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/03300-1 Christine Engh 

Gunnerud 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Formannskapet 04.06.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 

Verbalvedtak 2024: sak om løpende barnehageopptak 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Gjeldende regler for barnehageopptak i Asker kommune videreføres uendret. 
 

1. Sammendrag 
Saken følger opp et verbalvedtak fra K-sak 0077/23 om løpende 
barnehageopptak. Saken redegjør for barnehageopptak i Asker kommune og 
modell for løpende barnehageopptak. Saken belyser også hvordan kommunen 
sørger for likebehandling av private og kommunale barnehager.  
 
Opptaksordningen i kommunen i dag er et hovedopptak samt supplerende 
opptak resten av året ved ledig kapasitet. Alle barnehagene er omfattet av 
denne opptaksordningen. Saken viser videre til rammene for opptak i 
barnehagene, herunder kapasitet, bemanningsnormer og økonomi.  
 
En utvidet ordning med løpende opptak med rett til plass er beregnet til å ha et 
omfang på 200 ekstra plasser og vil koste ca. 55 mill.kr. i driftskostnader per år. 
Dette er uten evt. kostnader til tilpasning av eksisterende bygg og nybygg, som 
vil øke kostnadene betraktelig. Ved økte kostnader til kommunale 
barnehageplasser vil tilskuddet til private barnehager øke tilsvarende etter to år. 
Konsekvensen av dette er ikke med i beregningen. Kommunedirektørens 
forslag til vedtak er å fortsette med dagens opptaksordning. 
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2. Bakgrunn for saken 
Kommunestyret fattet et verbalvedtak i behandlingen av HP 2024-2027 (K-sak 
0077/23): «Kommunestyret ber kommunedirektøren legge frem en sak om hvordan 
Asker kommune kan øke frekvensen på barnehageopptak i kommunen, med 
målsetting om løpende opptak i løpet av perioden. Saken skal inneholde ulike 
modeller for opptak, en kostnadsberegning for disse modellene. Private og offentlige 
barnehager skal ses i sammenheng og likebehandles. Saken skal også belyse 
hvordan kommunen sørger for likebehandling av private og kommunale barnehager. 
Dette inkluderer pensjonstilskudd, søknadsbaserte ordninger og beregningsgrunnlag 
for tilskudd.» 
 
 
3. Saksopplysninger 
3.1 Likebehandling av kommunale og private barnehager 

Barnehagelovens § 11 beskriver kravet til likebehandling av private og kommunale 
barnehager: «Kommunen skal likebehandle private og kommunale barnehager når 
den utfører oppgaver som barnehagemyndighet.» Videre er det i lovens § 19 fastsatt 
følgende: «Kommunen kan gi tilskudd til godkjente private barnehager. Kommunen 
skal behandle private barnehager som mottar tilskudd, likeverdig med kommunale 
barnehager. Departementet kan gi forskrift om hva som er likeverdig behandling.» 

Asker kommune sørger for likebehandling gjennom å legge til rette for 
søknadsbaserte ordninger hvor alle barnehager kan søke, for eksempel om midler til 
videreutdanning. Dersom kommunen mottar ekstra midler fra staten til spesifikke 
tiltak deles disse som regel ut til alle barnehagene, eksempelvis basert på barnetall. 
Under pandemien i 2020 fikk for eksempel alle barnehagene tilskudd til ekstra 
personale ved gjenåpning av barnehagene.  

Private barnehager skal få likeverdig økonomisk behandling med kommunale 
barnehager. I forskrift til barnehagelovens § 19: Forskrift om tildeling av tilskudd til 
private barnehager, § 3, er det fastsatt hvordan driftstilskuddet skal beregnes:  

Kommunen skal gi driftstilskudd til private ordinære barnehager per 
heltidsplass. Driftstilskuddet skal beregnes ut fra gjennomsnittlige 
ordinære driftsutgifter i tilsvarende kommunale ordinære barnehager, 
fratrukket administrasjonsutgifter, pensjonsutgifter og arbeidsgiveravgift 
på pensjonsutgifter. Grunnlaget for beregningen er kommuneregnskapet 
fra to år før tilskuddsåret. 

Kommunen skal gi et påslag for pensjons- og administrasjonskostnader, 
jf.  4 og 5.  
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Kommunen skal fastsette en sats for barn over tre år og en sats for barn 
under tre år.1 

Gjennom beregningen av driftstilskudd til de private barnehagene legges det også på 
et pensjonspåslag. Dette påslaget har blitt gradvis justert ned i perioden 2022 til 
2024, fra 13 % til 10 %. Det er imidlertid noen barnehager som har så høye 
pensjonsutgifter at pensjonspåslaget ikke dekker dem. Disse barnehagene kan søke 
til kommunen om å få dekket sine pensjonsutgifter. Private ordinære barnehager har 
krav på å få dekket pensjonsutgiftene dersom pensjonsavtalen er inngått før 1. 
januar 2019, og kan søke kommunen om dekning. 

3.2 Opptaksordningen i Asker i dag 

I Asker kommune er det 33 kommunale barnehager og 64 private barnehager, hvor 
det per mai 2024 går om lag 5 350 barn. 65 % av barna har plass i en privat 
barnehage.  

Opptak til barnehage er regulert i Lov om barnehager (barnehageloven) og i forskrift 
om saksbehandlingsregler ved opptak i barnehage. 

I barnehageloven § 17, samordnet opptaksprosess i kommunen, heter det:  

Kommunen skal legge til rette for en samordnet opptaksprosess, der det tas 
hensyn til barnehagenes mangfold og egenart. Brukernes ønsker og behov 
skal tillegges stor vekt ved selve opptaket. Ved en samordnet opptaksprosess 
skal likebehandling av barn og likebehandling av kommunale og private 
barnehager sikres. 

Alle godkjente barnehager skal samarbeide om opptak av barn slik at alle barn med 
lovfestet rett får plass. Samordnet opptak gjennomføres ut fra opptakskriteriene til 
den enkelte private barnehagen og til kommunen som barnehageeier. 

Kommunen som barnehagemyndighet har et overordnet ansvar for at alle barn med 
nasjonal rett får plass.  

Barnehageloven § 16, rett til plass i barnehage:  

• Barn som fyller ett år senest innen utgangen av august det året det søkes om 
barnehageplass, har etter søknad rett til å få plass i barnehage fra august i 
samsvar med denne loven med forskrifter.  

• Barn som fyller ett år i september, oktober eller november det året det søkes 
om barnehageplass, har etter søknad rett til å få plass i barnehage innen 

 

1 Se vedlegg 
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utgangen av den måneden barnet fyller ett år i samsvar med denne loven 
med forskrifter.  

• Barnet har rett til plass i barnehage i den kommunen der det er bosatt. 
• Søknadsfrist til opptaket fastsettes av kommunen. 

Søknadsfrist til hovedopptaket i Asker er 1. mars. Barn det søkes plass til innen 
denne dato, og som kommer inn under punktene beskrevet over har rett til 
barnehageplass i kommunen. I de tilfellene der vi ikke klarer å innfri foreldrenes 
ønske, gir vi tilbud om plass i en barnehage der det er ledig kapasitet, men som 
foreldrene ikke har søkt til. Dersom man takker nei til plassen, mister man retten 
til plass og blir stående på venteliste for plass. I hovedopptaket får ca. 1 350 barn 
plass. 

Utenom hovedopptaket er det suppleringsopptak for barn som ikke har rett til plass i 
hovedopptaket. Det vil si at barnehagene gir plass til søkere fra ventelisten når de 
har ledig plass. Dette gjøres fortløpende gjennom hele året i både kommunale og 
private barnehager. I supplerende opptak har barn ikke rett på plass fordi det søkes 
plass etter søknadsfristen 1. mars.  

Per 18. april er det 291 barn som det er søkt barnehageplass til med ønsket oppstart 
1. desember 2023 til og med 30. juni 2024. Av disse har 75 barn fått plass med 
oppstart i perioden januar - juni 2024. 

• 21 av disse er født fra 01. januar 2021 – 30.november 2022. 
• 46 av disse er født i perioden 01. desember 2022- 30. juni 2023.  
• 8 av disse barna er over tre år. 

Det er dermed 216 barn som har ønsket oppstart denne våren, men som ikke får 
oppstart før august 2024. 

• 93 av barna fyller ett år i perioden 1. desember 2022 til og med 30. juni 2023. 
• 80 av barna er født 1. januar 2021 – 30. november 2022. Disse barna er 

definert som småbarn og søker plass på småbarnsavdeling. 
• 43 barn er barn over tre år. 

 
3.3 Andre rammebetingelser 

Det er flere elementer som påvirker alternativene for opptaksordningene. 
Kommunedirektøren vil her kort beskrive noen av rammebetingelsene. 

a) Barnehagenes kapasitet 
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Barnehagenes kapasitet til å tilby plasser for store og små barn reguleres av flere 
forhold. Noen av dem er lovfestet, andre kommer frem av barnehagens godkjenning 
eller eiers vedtekter. De viktigste forholdene som setter rammene for kapasitet er: 

• Godkjent leke- og oppholdsareal (loa), innendørs og utendørs 
• Barnehagens vedtektsfestede arealnorm per barn 
• Vedtekter og opptaksregler, inkl. opptakskriterier 
• Andre forhold omtalt i barnehagens godkjenning 

Barnehageloven med forskrifter setter også standarder for den faglige kvaliteten i 
barnehagetilbudet, med krav til pedagogisk bemanning og grunnbemanning2.  

Barnehagene tildeles tilskudd etter barnetall. Barnehagens bemanning følger 
gjeldende normkrav i henhold til antall barn i barnehagen. Barnehagene har liten 
eller ingen mulighet til å ha høyere bemanning enn normkravet på grunn av 
tildelingsmodellen. 

Det er utfordrende å rekruttere kvalifisert personell til barnehagene i løpet av 
barnehageåret, og barnehagene har allerede i dag vanskeligheter med å skaffe 
tilstrekkelig antall pedagoger. 
 

b) Vedtekter, rettigheter og opptakskriterier 

Det er kommunestyret som vedtar vedtektene for kommunale barnehager i Asker. 
Eiere av private barnehager bestemmer selv sine egne vedtekter og opptakskriterier. 
En ny opptaksordning vil gjøre det nødvendig å avklare og vedta nye vedtekter for 
kommunale barnehager i god tid før det aktuelle opptaket. 

c) Finansiering 

Asker kommunes finansieringsmodell er bygget opp for å sørge for en likeverdig 
praksis mellom alle barnehager, uavhengig av eierform. Alle barnehager får et fast, 
månedlig tilskudd per barn i barnehagen, beregnet ut fra 11 telletidspunkter gjennom 
barnehageåret. Dette gjør tildelingen aktivitetsavhengig. Dermed skapes et insentiv 
til å ikke gå med «tomme» plasser, og å dimensjonere egen kapasitet i tråd med 
dagens bemannings- og pedagognorm. Barnehagene kan ta inn barn som ikke har 
rett til plass såfremt de har kapasitet til dette. 

Det er ikke et fastsatt krav om antall tellinger av barn i forskrift om tildeling av 
tilskudd til private barnehager. Med færre tellinger i året vil ikke barnehagene ha 
samme insentiv til å fylle opp plassene. Asker kommunes modell sikrer at 

 

2 Se vedlegg 
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barnehagene får midler for hvert barn som tas inn, også barn uten rett til plass 
Tilskudd til barn uten rett til plass er ikke finansiert av rammetilskuddet fra staten. 

d) Lokal barnehagedekning 

Behov for økt kapasiteten vil avhenge av hvor mange barn som omfattes av en 
rettighet (eventuelt prioritet) i en ny opptaksordning.  

Det er enkelte deler av kommunen der behovet for flere barnehageplasser er mer 
presserende enn andre, spesielt gjelder dette Asker Nord.  
 
Det er lite hensiktsmessig å ha overkapasitet på areal og bemanning da dette er 
svært kostnadskrevende. 
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren har i denne saken vurdert to muligheter for barnehageopptak:  

1. Beholde dagens ordning 

2. Løpende opptak med rett til plass 
 
Alternativ 1 er å beholde dagens ordning. Suppleringsopptaket foregår hele året og 
det tilbys barnehageplasser løpende basert på kapasiteten. Det vil da være ca. 200 
barn som venter på plass frem til nytt barnehageår i august. Antallet som venter på 
plass, vil variere fra år til år. 
 
Kostnadene vil være på dagens nivå. 
 
Alternativ 2 er løpende opptak, som betyr at alle barn skal få plass uansett når på 
året de er født. I tillegg kommer innflyttere i løpet av året.  
 
For Asker kommune gjelder dette ca. 200 barn i året. Å tilby plass til disse barna i 
løpet av måneden de fyller ett år, eller så fort de flytter inn i kommunen, vil ha flere 
praktiske og økonomiske konsekvenser. 
 
Dersom kommunen skal kunne tilby 200 ekstra barnehageplasser vil det være 
behov for å undersøke hva slags kapasitet det er i både de kommunale og private 
barnehagene i kommunen, samt se på mulighetene for å utvide den kommunale 
kapasiteten med nye barnehager.  
 
Både private og kommunale barnehager må ha ledig kapasitet til å ta inn barn. Med 
ledig kapasitet menes både areal og bemanning. Det vil bety en økning i utbetalt 
tilskudd til private barnehager for ubenyttede plasser.  
 
Alle driftsutgifter fra kommunale barnehager blir videreført i driftstilskuddet til private 
barnehager to år senere. En av konsekvensen av å ha ledige plasser i kommunale 
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barnehager er økte tilskuddssatser etter to år. Det er per i dag vanskelig å estimere 
en ny eksakt tilskuddssats til de private barnehagene. 
 
200 nye barnehageplasser, der flesteparten er til små barn, vil koste om lag 55 mill. 
kroner i lønns- og driftsutgifter. I tillegg kommer etableringskostnader for plassene, 
ved tilpasning av eksisterende bygninger og nybygg, samt økt tilskudd til private 
barnehager etter to års drift i kommunen. 
 
Behovet for økt kapasitet medfører et investeringsbehov enten med nybygg eller 
utvidelser av eksisterende barnehager med tilhørende investeringskostnader. Å øke 
kapasiteten med 12 frittstående avdelinger for å få plass til 200 barn vil koste 
anslagsvis 250 mill. kroner. Kostnadsramme for dette må man eventuelt utrede 
videre.  
 
Kunnskapsdepartementet har i 2022 vurdert at å innføre rett til plass for alle barn fra 
måneden de fyller ett år vil koste i underkant av 7 mrd. kroner. på landsbasis og at 
det vil medføre behov for 25 000 nye barnehageplasser. Askers andel av en slik 
beregning utgjør ca. 120 mill. kroner. I disse beregningene er det lagt til grunn at 
plassene som tas i bruk fra vårhalvaret finansieres fra begynnelsen av 
barnehageåret i august året før. Videre er det tatt høyde for at flere barn i barnehage 
vil medføre en reduksjon i utgiftene til kontantstøtte. I beregningene har det ikke vært 
mulig å ta høyde for eventuelle økte skatteinntekter som følge av at foreldre kommer 
tidligere tilbake til arbeid.  
 
I våre beregninger har vi tatt høyde for at vi praktiserer løpende opptak gjennom året 
når det oppstår ledig kapasitet. Uten en slik praksis ville kostnadene knyttet til 
innføring av løpende opptak vært om lag det dobbelte. 
 
Asker kommune har i arbeidet med saken hatt kontakt med Drammen kommune og 
Bærum kommune. Deres foreløpige anslag er på samme nivå som i denne saken. 
Bærum kommune svarte på spørsmålet i forbindelse med budsjettbehandlingen 
høsten 2023, mens Drammen kommune har behandlet en sak i april 2024, med 
vedtak om å utrede flere modeller for løpende opptak. Flere andre kommuner 
arbeider med samme utredning knyttet til løpende barnehageopptak våren 2024. 
 
Kommunedirektøren ser det som hensiktsmessig å følge praksisen knyttet til retten til 
barnehageplass slik barnehageloven og finansieringen fra staten legger opp til. 
Asker kommune kan ikke løse utfordringene som dette skaper alene. Full 
finansiering av løpende opptak bør etter kommunedirektørens oppfatning være en  
nasjonal oppgave. 
 
Saken viser til to alternativer for løpende barnehageopptak. Det er mulig å 
differensiere alternativene slik at man utvider rettighetene til deler av barnegruppen 
(for eksempel rett til plass for barn som fyller ett år i løpet av desember, januar, 
februar og mars, eller gi rett til plass for alle tilflyttere). Slike løsninger vil bryte med 
prinsippet om likeverdig tilbud og vil bare skjerme deler av gruppen som i dag venter 
på barnehageplass. 
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 Sakens relevans for FNs bærekraftmål – miljø, økonomi og sosiale forhold 

Forslag til endring i barnehageloven har betydning for FNs bærekraftsdimensjon om 
sosiale forhold og bærekraftsmål 4: God utdanning 

- Asker-samfunnet har inkluderende og trygge oppvekstmiljøer med leke- og 
læringsarenaer som fremmer sosial kompetanse, mestring, tilhørighet og god helse. 

- Alle barn har tilgang til barnehage av god kvalitet som bidrar til trygghet, utvikling 
og læring, og som forbereder barna til å begynne i grunnskolen. 

 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren er enig i at dagens regler skaper ekstra utfordringer for 
barnefamilier, og rett til barnehageplass vil ha flere positive ringvirkninger. Det vil 
blant annet bidra til raskere deltakelse i arbeidslivet igjen etter endt permisjon og 
økte skatteinntekter. Samtidig er det kostbart både å øke kapasiteten og gå med 
ledig kapasitet i barnehagene. 
 
En slik stor oppvekstreform burde avklares på nasjonalt nivå mht. etablering, like 
rettigheter, kvalitet, bemanning, regelverk og finansiering. Kunnskapsdepartementet 
har tidligere beregnet at en slik ordning årlig vil kunne koste Asker kommune 120 
millioner kroner i året. Kommunens egne foreløpige tall viser at de 200 
ekstraplassene vil koste 55 millioner kroner i rene driftskostnader årlig, samtidig 
fremgår det at det i tillegg kommer betydelig økte kostnader knyttet til 
bygningsrelaterte utgifter og et økt tilskudd til de private barnehagene som utgjør ca. 
66 % av det totale antallet enheter i Asker.  
 
Som denne saken viser, vil alternative opptaksordninger føre til økte kostnader for 
kommunen. Med dagens økonomiske situasjon finner ikke kommunedirektøren rom 
for å prioritere dette og anbefaler at opptaksordningen fortsetter slik den er i dag. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

Uttrekk fra forskrift om tildeling av tilskudd til private barnehager og barnehageloven 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/03300 Christine Engh Gunnerud 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 28/24 
2 Formannskapet 04.06.2024 74/24 
3 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Verbalvedtak 2024:  sak om løpende barnehageopptak 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 28/24 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet til saken. Direktøren og rådgiver Christine Eng 
Gunnerud svarte ut spørsmål.  

Sjølander (FrP) fremmet følgende alternative forslag:  

Verbalvedtaket sendes tilbake til administrasjonen for videre utredning med følgende 
spesifiseringer: 

• Flere ulike modeller skal synliggjøres i saksfremlegget, i henhold til 
verbalforslaget. 

• Total barnehagekapasitet i kommunen skal synliggjøres.  

• Utregning og oppstilling av kostnader ved barnehagedrift, herunder 
gjennomsnittkostnad for en barnehageplass i kommunen og eventuelle 
forskjeller på dette.  

• Administrasjonen skal gå i dialog med PBL Asker for å se på hvordan man i 
fellesskap kan løse dette på best mulig måte.  

Forslaget fra Sjølander i 4 punkter ble satt opp mot kommunedirektørens innstiling. 
Sjølanders forslag fikk 1 stemme (FrP), og falt.  
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Vedtak  

1. Gjeldende regler for barnehageopptak i Asker kommune videreføres uendret. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/03300 Christine Engh Gunnerud 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 28/24 
2 Formannskapet 04.06.2024 74/24 
3 Kommunestyret 11.06.2024 38/24 
  

Verbalvedtak 2024:  sak om løpende barnehageopptak 

Formannskapet har behandlet saken i møte 04.06.2024 sak 74/24 

Behandling 

Tonje Lavik Pederssen (FrP) tok opp følgende forslag, tidligere fremmet i Utvalg for 
oppvekst: 

Verbalvedtaket sendes tilbake til administrasjonen for videre utredning med følgende 
spesifiseringer: 

• Flere ulike modeller skal synliggjøres i saksfremlegget, i henhold til 
verbalforslaget. 

• Total barnehagekapasitet i kommunen skal synliggjøres. 
• Utregning og oppstilling av kostnader ved barnehagedrift, herunder 

gjennomsnittkostnad for en barnehageplass i kommunen og eventuelle 
forskjeller på dette. 

• Administrasjonen skal gå i dialog med PBL Asker for å se på hvordan man 
i fellesskap kan løse dette på best mulig måte. 

Waldemar Garntangen (H) fremmet følgende tilleggsforslag, på vegne av H,V,FrP, 
KrF: 

Kommunestyret ber om at ordfører og kommunedirektør følger opp temaet overfor 
nasjonale myndigheter for å gjøre det økonomisk mulig for kommuner å innføre 
rullerende barnehageopptak. 

Pederssens forslag fikk 2 stemmer, og falt (FrP). 



 

  2/2 

Innstillingen ble vedtatt, mot 2 stemmer (FrP. 

Garntangens forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Gjeldende regler for barnehageopptak i Asker kommune videreføres uendret. 
 

2. Kommunestyret ber om at ordfører og kommunedirektør følger opp temaet 
overfor nasjonale myndigheter for å gjøre det økonomisk mulig for kommuner å 
innføre rullerende barnehageopptak. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/17184-69 Christine Nesse 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
 

Referater fra møter i samarbeidsutvalget ved grunnskolene i 
Asker skoleåret 2023/2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Referatene fra møter i samarbeidsutvalgene (SU-referater) 2023/2024 
tas til orientering. 

 

 

1. Sammendrag 
Kommunedirektøren legger med dette frem referater fra samarbeidsutvalgene 
(heretter SU) ved de kommunale grunnskolene for skoleåret 2023/2024.  
 
Referatene viser at det i SU-møtene har blitt behandlet en rekke type saker som 
berøre skolen, foreldre og lokalsamfunnet.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
I henhold til opplæringsloven skal det ved alle skoler være et SU med deltagere 
fra skolens ansatte, foreldre, elever og kommunen. Den ene deltageren fra 
kommunen er skolens rektor, den andre en folkevalgt som representerer 
kommunestyret. I ny opplæringslov, gjeldende fra 1. august 2024, står 
kommunen i større grad friere til å organisere utvalg eller møtepunkter for 
medvirkning fra foreldre, elever, ansatte m. flere. I sak om forskrift om 
skoleregler for grunnskolen i Asker (ute på høring nå) er det foreslått at SU-
møter fortsetter som før.  
 
I møtet 01.11.22, behandlet utvalget sak 54/22, om Referater fra møter i 
samarbeidsutvalgene ved grunnskolene i Asker skoleåret 2021-2022, ble det 
vedtatt at referat fra SU på de kommunale grunnskolene skal legges frem for 
Utvalg for oppvekst en gang i året. 
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3. Saksopplysninger 
Vedlagt er referat fra 38 skoler. De fleste skoler har gjennomført 1-4 møter gjennom 
skoleåret. For to skoler er det pr april ikke gjennomført møte i SU, men det 
planlegges for et møte i mai. Flere skoler viser til at de skal gjennomføre siste SU-
møte i mai/juni.  
 
Saker som ser ut til å være aktuelle på barneskolene er: 

- Ny standard «Bygge Bro» 
- Skolebygg og vedlikehold 
- Nasjonale prøver 
- Elevundersøkelsen og foreldreundersøkelsen 
- SFO 
- Trafikksikkerhet rundt skolen 

 
Saker som ser ut til å være aktuelle på ungdomsskolene er:  

- De unges kommunestyre (DUK) 
- Sosiale aktiviteter 
- Økonomi 
- Nasjonale prøver 
- Elevundersøkelsen og foreldreundersøkelsen 
- Trafikksikkerhet rundt skolen 
- Skolebygg og vedlikehold 
- Høringsinnspill til aktuelle politiske saker 

 
Det vises til referatene når det gjelder andre saker som samarbeidsutvalgene har 
vært opptatt av.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Referatene fra skolene viser at det er mange av de samme sakene som opptar 
grunnskolene i Asker. Samtlige skoler har elevenes sosiale miljø og læringsmiljø på 
agendaen, og er opptatt av små og større tiltak som skal bidra til elevenes trivsel og 
læring.  
 
En årsak til at noen skoler har få eller ingen møter høsten 2023 kan ha 
sammenheng med kommunevalg, nytt utvalg for oppvekst, og med det nye 
folkevalgte representanter til SU-møtene. Nye representanter ble vedtatt i 
utvalget i januar.  
 
Rutinen for gjennomføring, lagring av referat og innkalling ble oppdatert i fjor. 
Det ble særlig presisert rutine for innkalling til møte, der både folkevalgt og vara 
skulle få innkalling. Dette med bakgrunn i at det skoleåret 21/22 ble gitt flere 
tilbakemeldinger fra skolene om at de savnet den folkevalgte ved side planlagte 
møter. Det ble også presisert i rutinen at det er den folkevalgte selv som har 
ansvar for å varsle vara ved frafall. En gjennomgang av referatene viser at det 
stort sett er folkevalgte representanter med i møtene dette skoleåret.  
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5. Kommunedirektørens konklusjon 
 
Kommunedirektøren ber om at SU-referatene tas til orientering. 
 
  
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Referat fra Su-møter barneskolene 
Referat fra SU-møter ungdomsskolene 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/17184 Christine Nesse 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 29/24 
  

Referater fra møter i samarbeidsutvalget ved grunnskolene i 
Asker skoleåret 2023/2024 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 29/24 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet til saken og svarte ut spørsmål. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Referatene fra møter i samarbeidsutvalgene (SU-referater) 2023/2024 
tas til orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02170-11 Christine Nesse 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 23.05.2024 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 

Lokal forskrift - Skolerute Asker kommune 2025/2026 og 
2026/2027 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025/2026 og 
2026/2027 vedtas slik den foreligger. 

 

1. Sammendrag 
Saken gjelder fastsettelse av skolerutene for skoleåret 2025/2026 og 
2026/2027. 
 
Skolerutene ble sendt på høring med høringsfrist 29. april 2024. Det kom inn 33 
høringssvar. På bakgrunn av innspill gjennom høringen og 
kommunedirektørens vurdering er det gjort noen endringer til det endelige 
forslaget til skolerute for Asker kommune 2025/2026 som legges frem her.  
 
Til skoleruta 2026/2027 er det ikke kommet inn innspill som tilsier at det er 
behov for justeringer i den endelige forskriften og skoleruten legges frem slik 
den ble sendt på høring.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Saken gjelder fastsettelse av skole- og feriedager for elever i kommunale 
grunnskoler. 
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Kommunen skal etter opplæringsloven § 2-2 fjerde ledd sørge for at det gis 
forskrift om skole- og feriedager for elevene. Fra 01.08.2024 trer ny 
opplæringslov i kraft. Da vil regulering av skolerute være omtalt i § 14-1, men 
det er ingen realitetsendring utover ordlyden i paragrafen.  
 
Når skoleruten planlegges, tas det blant annet hensyn til: 
 

- Skolerutene skal tilpasses offisielle hellig- og høytidsdager i Norge. 
- Skolerutene tilpasses avvikling av nasjonale prøver. 
- Skoleåret i grunnskolen består av minimum 190 undervisningsdager og 

elevene skal ha minst 7 uker sommerferie. 
 
Skoleåret 2025/2026 består av mange helligdager på hverdager, så det er 
begrenset med muligheter for tilpasning. For å oppfylle kravet til 190 
skoledager, og samtidig holde seg innenfor skoleruta for fylkeskommunen som 
igjen påvirker skoleskyss, anbefalte kommunedirektøren at alternative 
skoleruter ble sendt på høring. Her ble mandag 22. desember eller fredag 15. 
mai foreslått som skoledag. Utvalg for oppvekst vedtok å endre 
kommunedirektørens forslag og utvalget ønsket å legge frem valgdagen 8. 
september som ordinær skoledag eventuelt 15. mai.  
 
Følgende forslag og forklaring ble sendt på høring med høringsfrist 29. april. 
2024.  
 
Skoleåret 2025/2026: skolestart 18. august, fri 8. september 
(valgdag)/alternativt skoledag, høstferie uke 40, juleferie fra og med 
22.desember til og med 2. januar, vinterferie uke 8, påskeferie fra og med 30. 
mars til og med 6. april, fri 1. mai, 14. mai (Kristi Himmelfart), fri 15. 
mai/alternativt skoledag, fri 25. mai (2. pinsedag), siste skoledag 19. juni. 
 
Høsten 2025 er det stortingsvalg, og det ble særlig bedt om innspill på hvilken 
av de to alternativene skoledagene – valgdagen mandag 8. september eller 
fredag 15. mai – som vurderes som mest aktuell som fridag og hvorfor denne 
dagen er best å ha fri.  
 
Skoleåret 2026/2027: skolestart 17. august, høstferie uke 40, juleferie fra og 
med 21. desember til og med 1. januar, vinterferie uke 8, påskeferie fra og med 
22. mars til og med 30. mars, fri 6. mai (Kristi himmelfart), 7. mai (dag etter 
Kristi himmelfart) og 17. mai (grunnlovsdag og 2. pinsedag), siste skoledag 18. 
juni.  
 

3. Saksopplysninger 
Som følge av at valgdagen ble ett av alternativene som ble sendt på høring er det for 
kommunedirektøren behov for å utdype og presisere konsekvensene for 
valggjennomføringen dersom det velges en skolerute der valgdagen er ordinær 
skole.  
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Rammen rundt valget 
14 av 17 valglokaler i kommunen er på eller i tilknytning til skoler. Dette betyr også at 
26 av kommunens grunnskoler ikke brukes som valglokale. Bruk av skoler som 
valglokaler er bakgrunnen for at det til kommunesammenslåingen ble anbefalt 
skolefri på valgdagen. Skolene har vært stengt ved samtlige valg frem til og med 
høsten 2023. Kommunen har ansvar for en valggjennomføring i henhold til lovverket, 
blant annet at det ikke må tilrettelegges for andre handlinger eller aktiviteter som kan 
forstyrre eller hindre en normal gjennomføring av valget.  
 
Trafikksikkerhet 
I forbindelse med valgdagen vil det være mer trafikk rundt skolene enn det er til 
vanlig. Kommunen skal legge til rette for at velgere skal kunne ta seg inn i 
valglokalene uten assistanse fra valgfunksjonærer eller andre. Alternativt skal det 
også være anledning til stemmegivning umiddelbart utenfor valglokalet. Dette er i 
Asker organisert ved at det markeres HC-plasser rett ved inngangspartiene til 
valglokalet. En slik ordning er ikke forsvarlig dersom det også skal være elever til 
stede i skolegården. Dersom det er vanskelig å komme seg til valglokalet, vil dette 
kunne hindre noen fra å stemme.  
 
Endre valglokale 
Svært mange av valglokalene i Asker kan ikke brukes på vanlig måte dersom det 
også skal være ordinær skole under valggjennomføringen. Det er også et mål om at 
det tilrettelegges og gjennomføres for valg på helt lik måte i alle lokaler, et prinsipp 
som har stått sentralt i harmoniseringen av valggjennomføringen i Asker. Det er et 
krav om at det skal være et valglokale i hver stemmekrets. Å erstatte dagens lokaler 
med nye lokaler innenfor samme stemmekretsområde er vurdert som vanskelig gitt 
de lovkrav som legger føringer for tilgjengelighet og utforming av lokalene.  
 
I nabokommuner der man har en praksis med ordinær skole på valgdagen, er det 
slik at valglokalene i mindre grad er på skoler, men i større grad knyttet til 
idrettsanlegg, slik det for eksempel er i Drammen. I Bærum og i Oslo utgjør skoler de 
fleste valglokaler og i disse kommunene er det praksis at skolene er stengt som 
følge av de praktiske og sikkerhetsmessige betraktninger samt lovmessige krav for 
gjennomføringen.  
 
Høringsinnspillene 
Det er i høringsperioden kommet 33 innspill til de to skolerutene. Disse kommer fra 
skolenes SU, FAU, elevråd og privatpersoner.  
 
Skoleåret 2025/2026 
29 av innspillene ønsker skolefri fredag 15. mai. Innspillene er med utgangspunkt i 
argumenter som at det for foreldre oppleves som mer krevende med fri en mandag, 
enn en inneklemt fredag og at det er større sannsynlighet for at også foreldre har 
anledning til å ta fri i forbindelse med Kristi Himmelfart. Erfaringsmessig vises det til 
at det ved inneklemte dager gjerne er mange foreldre som ønsker å ta fri. I flere av 
innspillene vises det også til at det oppleves som uhensiktsmessig med en fridag 
allerede i september, og at «behovet» for en fridag er større på våren. Til slutt vises 



 

  4/5 

det til at mange skoler ikke er valglokale og at det dermed oppleves unødvendig med 
fri på valgdagen. Noen skoler påpeker samtidig at fri fredag 15. mai vil kunne føre til 
dårligere deltagelse og utfordringer med 17. mai arrangement da mange kan velge å 
reise bort som følge av langhelg.  
 
2 høringsinnspill mener at det bør være fri på valgdagen 8. september. I innspillene 
vises det til logistikken for skoler som er valglokale, og mulige utfordringer som følge 
av økt trafikk samt økt strøm av ukjente mennesker blant elevene.  
 
De 2 resterende høringssvarene har andre innspill til skoleruta. En foreslår fridag 
tirsdag etter påske våren 2026 og en stiller spørsmål til mulighetene for å øke antall 
skoledager generelt, av hensyn til at foreldre, som ikke er lærere, har så mye mindre 
fri enn sine barn.  
 
Skoleåret 2026/2027 
De fleste høringssvarene har ingen innspill eller støtter skolerute for 2026/2027 slik 
den er foreslått. 1 innspill foreslår at det legges opp til fri mandag 10. mai fremfor 30. 
mars (3. påskedag).  
 
Alle høringssvar er vedlagt saken.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
I tilleggsnotat til sak 14/24 anbefalte kommunedirektøren at de to alternative 
skoledagene i skoleåret 2025/2026 skulle være mandag 22. desember eller fredag 
15. mai. Kommunedirektøren anbefalte å holde skolene stengt på valgdagen av 
hensyn til gjennomføring av valget.  
 
Gitt de rammer og organisering av valg i Asker kommune som beskrevet over er det 
fortsatt kommunedirektørens vurdering at ordinær skole på valgdagen vil kunne 
være til hinder for valggjennomføringen på de skolene som er valglokale, og at det 
derfor er lite hensiktsmessig å legge opp til ordinær skole denne dagen.  
 
Det er brukt mye tid/ressurser på å harmonisere valggjennomføringen i Asker, og det 
vurderes som lite forutsigbart og uheldig dersom en må endre denne praksisen som 
følge av en variabel skolerute, for å kunne hensynta inneklemte 
fridager/foreldrehensyn. 
 
Kommunedirektøren anerkjenner alle innspillene og høringssvarene som er sendt 
inn i høringsperioden. Det har tidligere vært kommunedirektørens vurdering av fri 
inneklemt fredag etter Kristi himmelfart er hensiktsmessig da mange ønsker å ta ut 
ferie som følge av langhelg. Kommunedirektøren er enig i at valggjennomføring i stor 
grad berører en mindre andel av skolene, og forstår at det med det kan oppleves 
som unødvendig med fri på valgdagen.  
 
Med dette som bakgrunn mener kommunedirektøren at begge de alternativene som 
har vært på høring ikke er gunstige alternativer til den siste skoledagen i skoleåret 
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2025/2026. Derimot ønsker kommunedirektøren igjen å fremme mandag 22. 
desember som en ordinær skoledag. Selv om dette innebærer at elevene får 1 
skoledag i begynnelsen av en ny uke, før de går ut i juleferie, vurderes dette som en 
bedre løsning både for elever, foreldre og skoler. En slik løsning vil gi mulighet for fri 
både på valgdagen i september og inneklemt fredag etter Kristi Himmelfart, og vil 
også svare ut både utfordringer knyttet til valggjennomføring og høringssvarenes 
innspill om skolefri fredag 15. mai. Skoledag 22. desember vil samtidig være innenfor 
skoleruten til Akershus fylkeskommune som vedtas i fylkestinget 23. mai og følgende 
vil våre elever være omfattet av skoleskyss uten ekstra kostnader.   
 
Forslag om ordinær skoledag mandag 22. desember lå også i saksfremlegget som 
ble sendt på høring, selv om det ikke ble stilt særlig spørsmål til å gi innspill på dette 
forslaget. Med bakgrunn i det er det kommunedirektørens vurdering at det ikke er 
behov for en ekstra høring før skolerute 2025/2026 kan vedtas.   
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren vurderer det fortsatt som uhensiktsmessig med skoledag på 
valgdagen gitt dagens organisering med skoler som valglokale. Kommunedirektøren 
anbefaler derfor at mandag 22. desember blir ordinær skoledag.  
 
For skoleåret 2026/2027 er det ikke kommet i innspill som tilsier behov for endringer 
fra den foreslåtte skoleruta og denne skolerute legges frem uten endringer.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025-2026 og 2026-2027 
Høringssvar til sak om skolerute 25-26 og 26-27 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02170 Christine Nesse 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 19/24 
2 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 30/24 
3 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Lokal forskrift - Skolerute Asker kommune 2025/2026 og 
2026/2027 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 23.05.2024 sak 19/24 

Behandling 

Rådgiver Christine Nesse innledet til saken (presentasjon).  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Vedtak  

1. Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025/2026 og 
2026/2027 vedtas slik den foreligger. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02170 Christine Nesse 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 23.05.2024 19/24 
2 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 30/24 
3 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Lokal forskrift - Skolerute Asker kommune 2025/2026 og 
2026/2027 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 30/24 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet til saken og svarte ut spørsmål. 

Velund (H) fremmet følgende alternative forslag på vegne av H, V og Frp: 

1. Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025/2026 og 
2026/2027 vedtas med følgende endringer: 
 

• 08.09. (Stortingsvalg) beholdes som skoledag. 

• Juleferie fra og med mandag 22. desember til og med fredag 02. januar. 

Forslaget fra Velund i 2 punkter ble satt opp mot kommunedirektørens innstiling.  
Velunds forslag ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1. Lokal forskrift om skolerute Asker kommune for skoleåret 2025/2026 og 
2026/2027 vedtas med følgende endringer: 
 

• 08.09. (Stortingsvalg) beholdes som skoledag. 
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• Juleferie fra og med mandag 22. desember til og med fredag 02. januar. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/01933-24 Janita Oline Flem 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 
 
Vedtekter, tilbudsmodeller og betalingsordninger for SFO - 
sluttbehandling 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Endringer i Forskrift om vedtekter for kommunal skolefritidsordning, Asker 

kommune, Akershus vedtas slik de foreligger som vedlegg. 
 

2. Endringene gjelder fra 1.august 2024. 
 

1. Sammendrag 
Etter behandling i møtet 19.03.2024, sendte Utvalg for oppvekst vedtekter, 
tilbudsmodeller og betalingsordninger for SFO på høring med høringsfrist 03.05.2024 
(Sak 13/24). 

Skolene ble bedt om å arrangere møter i samarbeidsutvalg/foreldreutvalg og gi 
høringssvar. 

Det var særlig fire høringspunkter det ble bedt om innspill på. Disse er: 
 

- Betalingsordning 10 eller 11 måneder 
- Nasjonale og lokale moderasjonsordninger 
- Tilbud om to dagers plass 
- Tidspunkt for gratisplass etter skoletid 
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Det kom inn 19 høringssvar. I oppsummering av høringssvarene vurderer 
kommunedirektøren at følgende skal gjelde for skolefritidsordningen i Asker fra 
skoleåret 2024-2025: 

- Betalingsordning er 11 måneder per år 
- Tilbudet om to dagers plass opprettholdes 
- Tidspunktet for gratisplass etter skoletid starter når eleven er ferdig på skolen 
- Asker kommune følger de nasjonale moderasjonsordningene, men har i tillegg 

tilbud om gratis SFO for familier med samlet inntekt under tre ganger 
grunnbeløpet i folketrygden 
 

Kommunedirektøren foreslår at Forskrift om vedtekter for kommunal 
skolefritidsordning, Asker kommune endres slik de er innarbeidet i vedlegg. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Tidligere behandling  
Siden 01.01.2020, har det vært ulike betalingsordninger for SFO-tilbudet. De to 
første årene ble ordningen man hadde i gamle Asker videreført med 10 måneders 
betalingsordning og tilleggsbetaling for ferie-SFO. Tidligere Røyken og Hurum hadde 
en 11 måneders betalingsordning som inkluderte ferie-SFO, og foreldre og FAU-er 
ga innspill på at de ønsket at denne ordningen skulle fortsette. I møtet 01.02.2022 
behandlet derfor kommunestyret Endring av SFO-ordningen (sak 16/22). 
Vedtakspunktene innebar valg mellom 10 og 11 måneders betaling for en SFO-
plass, innføring av ulike moderasjonsordninger og tilbud om to dagers plass. 
Ordningen skulle evalueres etter to år.  
 
I møtet 19.03.2024, behandlet Utvalg for oppvekst sak om Vedtekter, tilbudsmodeller 
og betalingsordninger for SFO (sak 13/24), og sendte punkter om betalingsordning, 
moderasjonsordning, tilbud om to dagers plass og tidspunkt for gratistimer ut på 
høring. Denne saken handler om hva som kom frem i høringen, og hvilke 
anbefalinger kommunedirektøren gir på bakgrunn av høringsinnspillene. 

SFO har også blitt behandlet i en rekke andre tidligere saker 
- Sak 19/99, 10.12.2019 Kommunestyret - Lokal forskrift skolefritidsordningen 

(SFO)  
- Sak 16/21, 23.03.2021 Utvalg for oppvekst - Endring av SFO-strukturen 
- Sak 37/21, 31.08.2021 Utvalg for oppvekst - Tilbudsstruktur i 

skolefritidsordningen  
- Sak 16/22, 01.02.2022 Kommunestyret - Endring av SFO-ordningen 
- Sak 11/22, 15.02.2022 Utvalg for oppvekst - Endring av forskrift om vedtekter 

for kommunal skolefritidsordning 
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- Sak 26/22, 26.04.2022 Utvalg for oppvekst - Endring av SFO-forskrift - 
innføring av gratis SFO 

- Sak 68/22, 14.06.2022 Kommunestyret - Endring i forskrift om kommunale 
vedtekter for skolefritidsordningen 

- Sak 153/23, 19.09.2023 Formannskapet - Redusert foreldrebetaling for SFO 
høsten 2023 

- Sak 13/24 19.03.2024 Utvalg for oppvekst - Vedtekter, tilbudsmodeller og 
betalingsordninger for SFO   
 

Lover og forskrifter som ligger til grunn for betalingsordningen i SFO 
Opplæringslovens § 13-7 om skolefritidsordningen skisserer hva kommunens 
vedtekter for SFO skal inneholde. Det gjelder blant annet foreldrebetaling.  (I ny 
opplæringslov som trer i kraft 01.08.2024 er skolefritidsordningen regulert i § 4-5, 
men innholdet i nåværende § 13-7 er videreført). 

I forskrift til Opplæringsloven kapittel 1B om skolefritidsordningen, er det beskrevet 
hvilke moderasjonsordninger for SFO kommunen plikter å gi. Det er per i dag disse 
tre ordningene: 

1. En inntektsavhengig ordning med redusert foreldrebetaling for husholdninger 
med elever på 1.- 4. trinn. Ordningen sikrer at ingen familier bruker mer enn 
maksimalt seks prosent av inntekten sin på å betale for en SFO-plass 

2. Gratis SFO for elever med særskilte behov på 5.- 7.trinn 
3. 12 timer gratis SFO for elever på 1. og 2. trinn. Fra høsten 2024 vil dette 

også gjelde for elever på 3.trinn.  
 

3. Saksopplysninger 
Hensikten med å sende vedtekter, tilbudsmodeller og betalingsordninger ut på 
høring har vært å få tilbakemelding på vedtakspunktene fra sak i Kommunestyret 
01.02.2022 om Endring av SFO-ordningen (sak 16/22). Høringsperioden var fra 
22.april til 3.mai 2024, og det ble bedt om innspill på følgende punkter:  

Betalingsordning for SFO 
- Betalingsordning 10 måneder 
- Betalingsordning 11 måneder 
- Valg mellom 10 og 11 måneders betalingsordning 

 
Moderasjonsordninger i SFO 

- Asker kommune følger nasjonale moderasjonsordninger 
- Asker kommune har egne moderasjonsordninger i tillegg til de nasjonale 
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To dagers plass 
- Spørsmål om tilbud om to dagers plass i SFO bør fortsette 

 
Tidspunkt for gratisplass 

- Tidspunkt for 2,5 timer gratis SFO starter når eleven er ferdig på skolen 
- Tidspunkt for 2,5 timer gratis SFO er i perioden 13.30 – 16.00 

 
Skolene ble bedt om å arrangere møter i skolens samarbeidsutvalg eller 
foreldreutvalg og gi høringssvar. 
 
Høringssvar 
Det har kommet inn 19 høringssvar. Det er 12 FAU/SU, 1 personalgruppe og 6 
privatpersoner som har sendt inn svar. 
 
Høringspunkt Høringssvar oppsummert 

Betalingsordning  Innspillene fordeler seg slik: 
- 2 ønsker 10 måneders betalingsordning 
- 6 ønsker 11 måneders betalingsordning 
- 4 ønsker valg mellom 10 og 11 måneder 
- 6 har ikke svart 

 
I ett av svarene er det uklart hva innsender mener. 

Moderasjonsordning Innspillene fordeler seg slik: 
- 3 ønsker at Asker følger nasjonale 

moderasjonsordninger 
- 5 ønsker at Asker har egne moderasjonsordninger i 

tillegg til de nasjonale 
- 11 har ikke svart eller svart “Ingen kommentar” 

Tilbud om to dagers 
plass 

Innspillene fordeler seg slik: 
- 8 ønsker at tilbudet opprettholdes 
- 1 mener at tilbudet kan kuttes ut 
- 10 har ikke svart eller svart “Ingen kommentar” 

Tidspunkt for 
gratisplass 

Innspillene fordeler seg slik: 
- 9 mener tidspunkt for gratistimer bør være rett etter 

skoletid 
- 1 mener at gratis tid 13.30 - 16.00 er et godt 

tidspunkt 
- 9 har ikke svart 
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På spørsmål om betalingsordning, fordeler svarene seg på 10 måneder (2 svar), 11 
måneder (6 svar) og valg mellom 10 og 11 måneder (4 svar).  Halvparten av svarene 
støtter altså en 11 måneders betalingsordning.  Det er i tillegg 6 stykker som ikke har 
svart på dette punktet.  

Det ser ut til at betalingsordning 11 måneder er den som er mest brukt. Det er 
praksis i nabokommunene våre Bærum, Drammen og Lier. Når vi ser på andre store 
kommuner i landet, ser vi at for eksempel Lillestrøm, Stavanger og Bergen kun har 
en 11 måneders betalingsordning. Vi har ikke funnet eksempler på kommuner som 
har valg mellom 10 og 11 måneders betalingsordning.  

Når det gjelder moderasjonsordninger, er det 3 som mener Asker bør følge 
nasjonale ordninger, og 5 som mener at Asker bør ha egne ordninger i tillegg til de 
nasjonale. Her er det hele 11 som ikke har svart. De siste årene har de nasjonale 
ordningene blitt bedre med 12 timer gratis SFO per uke for elever på 1. og 2. trinn, 
og fra høsten også for elever på 3. trinn.  

I høringssvarene er det enighet om at tilbud om to dagers plass videreføres. Her er 
det kun 1 som fremmer at tilbudet kan kuttes ut, mens det er 8 som ønsker at tilbudet 
fortsetter og 10 som ikke har sendt inn svar på dette punktet. Generelt opplever SFO 
at elever på 4.trinn ikke lenger deltar på SFO. Men med to dagers plass er det 
mange som likevel velger dette for å ha en sosial arena etter skolen. 

Det er også bred enighet om at tidspunkt for gratisplass på SFO starter rett etter at 
eleven er ferdig på skolen. Det er 1 som mener at det opprinnelige tidspunktet kl. 
13.30 - 16.00 bør opprettholdes, mens 9 mener tidspunktet må være rett etter 
skoletid. Her er det 9 som ikke har sendt inn svar. At tidspunktet starter rett etter 
skoletid innebærer at foreldre må ha oversikt over når barnet er ferdig på SFO de 
enkelte dagene. 

Tilbud om gratis SFO for familier med lav inntekt 
En særlig moderasjonsordning i Asker kommune er at SFO-tilbudet er gratis for 
familier som har samlet inntekt under tre ganger grunnbeløpet i folketrygden (kr 
355 860,- i 2023). Fordi det ikke er en del av nasjonal moderasjonsordning, ble 
det forutsatt at denne ordningen ble tatt bort under forrige behandling, men det 
ble ikke presisert i saksfremlegget. 

For skoleåret 2023 - 2024 er det 152 familier som har denne ordningen.  
Kommunedirektøren mener det er svært viktig at barn i disse familiene har 
mulighet til å gå på SFO, og må undersøke nærmere hvordan familier med lav 
inntekt ivaretas gjennom Nav-systemet. En eventuell endring i tilbudet til 
lavinntektsfamilier må også ut på høring, og kommunedirektøren vil komme 
tilbake med sak om dette i fjerde kvartal 2024. Inntil videre opprettholdes 
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ordningen med at familier med samlet inntekt under tre ganger grunnbeløp i 
folketrygden har gratis plass i SFO. 

Ytterligere justeringer av SFO-vedtektene etter høring 
I forbindelse med arbeid med høring og 2.gangsbehandling av denne saken, har 
kommunedirektøren sett at det er punkter i vedtektene som bør klargjøres 
ytterligere. Disse punktene har ikke vært på høring, men kommunedirektøren 
mener at en slik klargjøring ikke har betydning for innholdet i vedtektene, men at 
det gjør vedtektene mer oversiktlige og lettere å forstå. Kommunedirektøren ser 
også at det må være bedre samsvar mellom innhold på kommunens nettsider og 
innhold i vedtektene. 
 
Vedlagt er en oversikt over vedtektene som viser hvordan de var før høring, hva 
som ble sendt på høring og hvilke endringer som kommunedirektøren foreslår 
blir vedtatt i sluttbehandlingen. 

Forskriften slik den vil lyde etter endringene følger saken som vedlegg 4. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
SFO skal gi omsorg og tilsyn for barn før og etter skoletid, og det er viktig at barn har 
muligheten til å delta der og være en del av fellesskapet. 

Kommunedirektøren har i denne saken vurdert hensynet til valgmuligheter og 
kostnader for den enkelte familie, forutsigbarhet for ansatte og ikke minst behovet for 
å gjøre SFO tilgjengelig for flest mulig.  

På bakgrunn av gjennomgang av ordningene og de høringsinnspillene som har 
kommet inn, mener kommunedirektøren at det nasjonale tilbudet er tilstrekkelig for å 
sikre barns deltakelse i SFO, og at det ikke lenger er behov for mange særskilte 
lokale ordninger. Her viser høringsinnspillene at meningene er delte.  
Kommunedirektøren velger å beholde ordningen om at familier som har samlet 
inntekt under tre ganger grunnbeløpet i folketrygden tilbys gratis plass i SFO. 
Kommunedirektøren mener at ordningen bør fortsette inntil man får utredet nøyere 
hvordan lavinntektsfamilier ivaretas med tanke på SFO-plass.  

Kommunedirektøren vurderer det også slik at en ordning der alle betaler for 11 
måneder skaper en mer forutsigbar drift i ferier med bemanning, og gir samtidig langt 
færre satser som gjør ordningen enklere å administrere.  

Kommunedirektøren ser at det er ønskelig at tilbudet om to dagers plass 
opprettholdes, og at tidspunkt for gratisplass er rett etter at eleven er ferdig på 
skolen. 
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5. Konklusjon 
Kommunedirektøren legger fram forslag til endringer i gjeldende forskrift.  
 
Følgende endringer er innarbeidet: 
 
Betalingsordning  

- Det betales for 11 måneder. Juli er betalingsfri måned. 
 
 

Moderasjonsordninger  
1. En inntektsavhengig ordning med redusert foreldrebetaling for husholdninger 

med elever på 1.- 4. trinn. Ordningen sikrer at ingen familier bruker mer enn 
maksimalt seks prosent av inntekten sin på å betale for en SFO-plass 

2. Gratis SFO for elever med særskilte behov på 5.- 7.trinn 
3. 12 timer gratis SFO for elever på 1., 2. og 3. trinn  
4. Gratis SFO-tilbud for familier med samlet inntekt under tre ganger 

grunnbeløpet i folketrygden. 
 

Plasstyper  
- Valg mellom to, tre, fire eller fem dager 
- Gratis 12,5 timer per uke for elever på 1., 2. og 3. trinn. Disse kan benyttes 

som ett av alternativene under:  
- Gratis 2,5 timer hver dag etter skoletid 
- Gratis før skolestart hver dag  
- Gratis to dager per uke (før og etter skoletid) 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

1. Oversikt høringssvar 
2. Høringssvar usortert 
3. Oversikt over foreslåtte endinger i SFO-vedtektene 
4. Forskrift om vedtekter for kommunal skolefritidsordning, Asker kommune, 

Akershus 
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Vedlegg:  

Click or tap here to enter text. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01933 Janita Oline Flem 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 31/24 
2 Kommunestyret 11.06.2024  
  

Vedtekter, tilbudsmodeller og betalingsordninger for SFO - 
sluttbehandling 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 31/24 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund og rådgiver Janita Flem innledet til saken og svarte ut 
spørsmål.  

Ryen (H) fremmet på vegne av H og Frp følgende alternative forslag til punkt 1: 

1. 
 
 
 

Endringer om vedtekter for kommunal skolefritidsordning, Asker kommune, 
Akershus vedtas med følgende endring. Første fire avsnitt under §5 beholdes 
uendret ifht dagens vedtekter. Øvrige endringer som i kommunedirektørens 
forslag. 

Ryens alternative forslag til punkt 1 fikk 7 stemmer (H, FrP) og ble vedtatt. 

Innstillingen punkt 2 ble enstemmig vedtatt.  

Vedtak  

1. 
 
 
 

Endringer om vedtekter for kommunal skolefritidsordning, Asker kommune, 
Akershus vedtas med følgende endring. Første fire avsnitt under §5 beholdes 
uendret ifht dagens vedtekter. Øvrige endringer som i kommunedirektørens 
forslag. 

2. Endringene gjelder fra 1.august 2024. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07965-1 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 28.05.2024 
Utvalg for velferd 28.05.2024 
Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 
Formannskapet 04.06.2024 
Kommunestyret 11.06.2024 
 
 
1. tertial rapport 2024 - økonomi 

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
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1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
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Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
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2. 
 
 
 
3. 
 
4. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
 

1. Sammendrag 
1. tertialrapport 2024 viser årsprognose for kommunens drifts- og 
investeringsbudsjett, fremdrift i omstillings- og effektiviseringstiltak samt forslag til 
budsjettjusteringer i drift og investeringer.  
 
Skatteinngangen viser en nedgang på 3,2 prosent sammenlignet med samme 
periode i fjor. Tilsvarende for kommunene samlet er det en økning på 2,3 
prosent. Den lavere skatteinngangen medfører at Asker har fått et lavere trekk i 
inntektsutjevningen på 75 mill. kroner. Skatt og inntektsutjevning er per april 
100 mill. kroner lavere enn budsjett. 
 
Netto finans viser et positivt avvik på 83 mill. kroner i forhold til budsjett per 
april. Avviket skyldes positiv avkastning på Energifondet med 100 mill. kroner 
hittil i år (6,0 prosent). Årsbudsjettet for Energifondet er 80 mill. kroner (5,0 
prosent).  
 
Virksomhetene har jobbet godt med å tilpasse driftsutgiftene til vedtatte 
budsjettrammer. Det er gjort omdisponeringer for å styrke tjenesteområde 
velferd, og årsprognosen for tjenesteområdene samlet viser et negativt avvik 
mot revidert budsjett på kun 4 mill. kroner. Omstillings- og effektiviseringstiltak 
er i henhold til plan.  
 
Regjeringen la frem forslag til revidert nasjonalbudsjett (RNB) 14. mai. 
Oppdaterte anslag for lønns- og prisveksten viser økt lønnsvekst fra 4,9 prosent 
til 5,2 prosent, mens prisveksten anslås redusert fra 3,4 prosent til 3,0 prosent. 
Samlet sett gir dette en uendret kommunal deflator på 4,3 prosent. 
 
I forslag til nytt inntektssystem for kommunene vil Asker kommune tape 256 
mill. kroner per år dersom det nye inntektssystemet blir vedtatt. 
 
Norges Bank har signalisert at styringsrenten trolig har nådd toppen. Ifølge 
sentralbanksjefen vil renten trolig holdes på dagens nivå en god stund 
fremover. Nye prognoser for rentebanen legges frem i rentemøtet i juni. 
 
Det forventes at Asker kommunes pensjonskostnader og utgifter til mottak av 
flyktninger vil øke i årene fremover. Kommunedirektøren presiserer viktigheten 
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av at omstillingsarbeidet i Asker fortsetter for å kunne møte de fremtidige 
utfordringene reduserte inntekter og økte utgifter vil gi.  
 
Kommunedirektøren legger frem forslag til budsjettjusteringer for drift- og 
investeringsbudsjettet. Netto driftsresultat etter budsjettjusteringer er 0 - 0,5 
prosent. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Ifølge kommuneloven skal kommunestyret forvalte kommunens økonomi slik at den 
økonomiske handleevnen blir ivaretatt over tid, blant annet gjennom å vedta og styre 
etter finansielle måltall for utvikling av økonomien. Ifølge kommuneloven §14-5 skal 
kommunedirektøren minst to ganger i året rapportere til kommunestyret om 
utviklingen i inntekter og utgifter sammenholdt med årsbudsjettet. Hvis utviklingen 
tilsier vesentlige avvik, skal kommunedirektøren foreslå endringer i årsbudsjettet. 
 
 
3. Saksopplysninger 
Kommunedirektøren legger med dette frem 1. tertialrapport 2024 som viser 
årsprognose for kommunens drifts- og investeringsbudsjett, fremdrift i omstillings- og 
effektiviseringstiltak samt forslag til budsjettjusteringer i drift og investeringer.  
 
Tertialrapporten er en avviksrapport på økonomi og dekker følgende tema:  
 

• Skatt og rammetilskudd 
• Sentrale inntekter og utgifter 
• Finans- og gjeldsforvaltning 
• Forslag til budsjettjusteringer innenfor drifts- og investeringsbudsjettet 
• Status og prognose innen det enkelte tjenesteområde. Herunder: 

o Status drift for tjenesteområdene med kommentarer til prognose for 
året 

o Status for gjennomføring av omstillings- og effektiviseringstiltak 
o Status investeringsprosjekter 

• Sykefravær og årsverksutvikling 
 
Skatteinntektene hittil i år er 175 mill. kroner (10,9 prosent) lavere enn budsjett. 
Skatteinngangen viser en nedgang på 3,2 prosent sammenlignet med i fjor 
hovedsakelig grunnet restskatten som kom i mars i 2023. Lavere skatteinngang 
lokalt medfører 75 mill. kroner mindre trekk i inntektsutjevningen for Asker. 
Kommunens samlede frie inntekter (skatteinntekter og rammetilskudd) utgjorde 
2,6 milliarder kroner, til sammen 100 mill. kroner lavere enn budsjettert. 
 
Netto finans viser et positivt avvik på 83 mill. kroner i forhold til budsjett per april. 
Energifondet har per april en avkastning på 100 mill. kroner mot budsjettert 
avkastning for året på 80 mill. kroner. Dette gir en avkastning på 6,0 prosent hittil i år 
mot budsjettert årsavkastning på 5,0 prosent. Det er budsjettert med lånerente på 
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innlån på 4,2 prosent i 2024. Rentekostnad hittil i år er på 3,9 prosent. Avdrag på lån 
er i henhold til budsjett. 
 
Virksomhetene har jobbet godt med å tilpasse driftsutgiftene til vedtatte 
budsjettrammer, noe som har resultert i årsprognose på 4 mill. kroner i merforbruk 
for kommunens tjenesteområder. Tjenesteområdet velferd har økte kostnader som i 
stor grad skyldes økt utbetaling av sosialhjelp til flyktninger. Tjenesteområdet vil bli 
kompensert gjennom en administrativ overføring av integreringstilskudd før 
sommeren. I år omstilles og effektiviseres det for 120 mill. kroner, og 
omstillingsarbeidet er i henhold til plan med lav eller middels risiko for gjennomføring. 
Program for omstilling er utdypet nærmere i K-sak 77/23 Handlingsprogram 2024-
2027 og K-sak 2/24 Program for omstilling og effektivisering og prisstruktur i 
svømmehallene.  
 
Regjeringen la frem forslag til revidert nasjonalbudsjett (RNB) 14. mai. 
Oppdaterte anslag for lønns- og prisveksten viser økt lønnsvekst fra 4,9 prosent 
til 5,2 prosent, mens prisveksten anslås redusert fra 3,4 prosent til 3,0 prosent. 
Samlet sett gir dette en uendret kommunal deflator på 4,3 prosent. 
 
Regjeringen la samtidig frem forslag til nytt inntektssystem for kommunene. Det 
ser foreløpig ut til at Asker kommunes inntekter vil reduseres med 256 mill. 
kroner per år, dersom det nye inntektssystemet blir vedtatt. Det er derfor 
nødvendig med endringer og omprioriteringer for at Asker kommune skal kunne 
møte utfordringene og ha økonomisk bærekraft i årene fremover. 
 
Asker kommune jobber godt med bosetting av flyktninger, og ligger an til å bosette i 
henhold til vedtaket om 255 flyktninger i 2024. Regjeringens forslag til revidert 
nasjonalbudsjett gir ikke grunnlag for å øke måltallet for antall bosatte i 2024. 
Regjeringen foreslår blant annet tiltak som skal redusere tilstrømmingen av 
flyktninger til Norge, men inneholder ikke tiltak som bedrer kommunens 
forutsetninger for å bosette flere flyktninger. 
 
Det ble i F-sak 13/24 vedtatt at dersom regjeringen ikke kommer med tiltak som 
dekker kommunens utgifter fullt ut i RNB vil antall bosatte ikke oppjusteres. 
Kommunedirektøren vurderer at tiltakene som er foreslått i RNB ikke er tilstrekkelig 
til at bosettingsantallet skal oppjusteres. 
 
Risiko- og mulighetsvurdering for omstillingsprogrammet 
Kommunedirektøren har gjennomført en overordnet risiko- og mulighetsvurdering 
knyttet til det vedtatte omstillingsprogrammet i Handlingsprogram 2024-2027. Denne 
inngår som en del av K-sak 2/24 til kommunestyret i januar. Risiko- og 
mulighetsvurderingen har fokus på de fire hovedområdene tjenestekvalitet, personal, 
miljø og natur, samt økonomi.  

Den overordnede risiko- og mulighetsvurderingen er lagt til grunn for lokale 
risikovurderinger i virksomhetene, og følges i tillegg opp gjennom virksomhetenes 
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arbeid med konkrete risikoreduserende tiltak. Dette er et langsiktig arbeid som vil 
pågå over tid.  

Kommunedirektøren vurderer per 1. tertial 2024 at restrisikoen er akseptabel, og at 
tjenestetilbudet er forsvarlig og i tråd med politiske vedtak, lover og forskrifter. 

Analyse av reduksjon på kommunal andel av formueskatt                    
Formannskapet i Asker kommune fattet følgende vedtak i verbalforslag 10 den 6. 
februar 2024: «Kommunedirektøren bes innhente en ekstern analyse av de 
langsiktige effektene for kommuneøkonomien ved å redusere eller fjerne den 
kommunale andelen av formuesskatten.»  

«Kommunedirektøren bes innhente tilbud på en ekstern analyse fra relevante 
aktører, og legge frem en sak til behandling i formannskapet senest i mai-møtet. Den 
eksterne analysen igangsettes etter at regjeringens forslag til nytt inntektssystem 
foreligger, men senest i fjerde kvartal 2024.» 

Asker kommune har på denne bakgrunn engasjert Stolp Kommunekompetanse som 
har utarbeidet et notat knyttet til mulige økonomiske virkninger dersom satsen på 
formuesskatt settes ned ved et vedtak av Asker kommune. 

Konklusjonen er i grove trekk at kommunen taper på å sette ned satsen for 
formuesskatt fra dagens nivå på 7 promille – jo lavere ned satsen settes desto mer 
taper kommune på skatt etter inntektsutjevning. Ut fra kjent nivå på formuesskatt i 
Asker kommune i 2022 med nær 470 mill.kr blir «skattetapet» fra dagens innbyggere 
høyt. Ved 3,5 promille i skattesats blir tapet 235 mill.kr for kommunen. Settes satsen 
ikke så mye ned begrenses tapet, ved 6 promille til nær 67 mill.kr. Det kan også bli 
lavere dersom kommunen tiltrekker seg nye innbyggere med høy formue og dersom 
disse i tillegg har et høyt nivå fra vanlig inntektsskatt. Hvis satsen settes nær dagens 
nivå, vil trolig færre velge å flytte fra andre kommuner. 
 
I regjeringen sitt forslag til nytt inntektssystem forslås det å korrigere ut skatt på 
eierinntekter og halvere den kommunale skattesatsen på formueskatt. Dette demper 
insentivene til kommunene til å sette ned skattesatser for å trekke til seg personer 
med høye eierinntekter eller høy formue.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Asker kommune står i en svært krevende økonomisk situasjon med stor usikkerhet i 
tiden som kommer. Det viser både skatteinngangen hittil og det fremlagte forslaget til 
nytt inntektssystem for kommunene. Årsprognosen for skatteanslaget er nedjustert 
med 100 mill. kroner i forhold til budsjett, men det er tidlig på året og fortsatt stor 
usikkerhet knyttet til denne prognosen. Kommunedirektøren vil komme tilbake med 
eventuelle justeringer av skatteanslaget i forbindelse med 2. tertial.  
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Rapporten for 1. tertial viser at tjenesteområdene er godt i gang med 
omstillingstiltakene og prognosen for 2024 viser et lite merforbruk på 4 mill. kroner.  
Det rapporteres allikevel om økonomiske utfordringer i tjenesteområdene. 
Pandemien, krig i Ukraina, dyrtid og flyktningsituasjonen har hatt stor påvirkning på 
utviklingen i sosialhjelpsutgiftene til kommunene. Den etterfølgende prisveksten og 
generelt økte utgifter til livsopphold for flere i befolkningen, er også med på å påvirke 
utgifter til økonomisk sosialhjelp. Kommunedirektøren hadde forventet at deler av 
dette ville blitt kompensert i revidert nasjonalbudsjett (RNB) for 2024. Regjeringens 
forslag til revidert nasjonalbudsjett for 2024 (RNB) gir ingen endring i kommunenes 
inntektsrammer for 2024. Dette er skuffende og nedslående. 
 
Finansavkastningen har gitt gode resultater hittil i år, men det er for tidlig å anslå 
hvordan dette vil utvikle seg.  
 
Omstillingsprogrammet som er igangsatt skal sikre en fremtidig økonomisk 
bærekraftig tjenesteproduksjon og vil bli enda viktigere i årene fremover. 
 

5. Konklusjon 
Det er i handlingsprogrammet for 2024-2027 vedtatt et budsjett med et netto 
driftsresultat på 0,8 prosent. Prognosen for 2024 tilsier et netto driftsresultat på 0-0,5 
prosent. Nedgangen kommer i hovedsak av en lavere skatteinngang en budsjettert. 
Virksomhetene jobber godt for å tilpasse driften til vedtatte budsjettrammer. 
 
Kommunen forbereder nå ytterligere kutt- og effektiviseringstiltak som følge av 
regjeringens forslag til endringer i inntektssystemet, som gir et årlig inntektstap på 
256 millioner kroner for Asker kommune. Dette er svært urovekkende, alvorlig og vil 
få store konsekvenser for velferdstilbudet til kommunens mange brukere, innbyggere 
og føre til en mer krevende arbeidssituasjon for våre ansatte. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

1. tertialrapport 2024 - økonomi 
Rapport Asker kommune analyse redusert formuesskatt - 06.05.24 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07965 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024  
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 22/24 

Behandling 

Leder innledet kort til saken og Kristin Glestad (økonomi) presenterte saken og 
besvarte spørsmål. 

Innstillingen i 4 punkter ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
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1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   
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Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
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Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
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1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 28.05.2024 sak 32/24 

Behandling 

Holter-Schøyen (V) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av V, H og FrP:  

Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. tertial. 
Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette. 

Holter-Schøyens forslag ble enstemmig vedtatt.  

Innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
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1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   



 

  3/4 

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     
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Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
2. 
 
 
 
3. 
 
4. 
 
5. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
 
Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. 
tertial. Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07965 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 25/24 
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 21/24 

Behandling 

Presentasjon ved rådgiver Kristin Thoresen. 

Tilleggsforslag til nytt punkt 5 fremmet av Møllerhagen, H på vegne av H, FrP, V 
fremmes følgende forslag: 

Det innføres ikke parkeringsavgift på pendlerparkeringen i Slemmestad. 

Endringsforslag fremmet av Hansen Aspås, FrP til alternativt forslag til vedtakspunkt 
1: 

Utgifter: 

1. Kostnadsfri pendlerparkering i Vollen opprettholdes kr 500.000 
2. Flere pendlerparkeringsplasser fremskaffes i Vollen Kr 500 000  
3. Økt Asfaltering av kommunale veier 1 millioner.  

Inntekter: 

Salderes mot økt krav til effektivisering av Administrasjon 2.000.000 
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Endringsforslag fremmet av Hansen Aspås, FrP til alternative forslag til vedtakspunkt 
2:  

Det gjennomføres en utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den 
kommunale andelen av formuesskatten slik som vedtatt i kommunestyret som 
verbalforslag i Budsjettvedtaket i Asker kommune. 

Tilleggsforslag fremmet av Hansen Aspås, FrP til nytt vedtakspunkt: 

Kommunens parkeringsstrategi revideres og fremlegges utvalg for 
samfunnstjenester i løpet av høsten 2024, med den hensikt å fremskaffe flere 
pendlerparkeringsplasser og sikre bedre trafikkflyt.  

Tilleggsforslag fremmet av Møllerhagen H på vegne av H, FrP og V til nytt 
vedtakspunkt ble vedtatt mot 3 stemmer, MDG, A og SP. 

Endringsforslag til nytt punkt 1 og 2 fremmet av Hansen Aspås, FrP falt mot 1 
stemme. FrP. 

Tilleggsforslaget til nytt vedtakspunkt fremmet av Hansen Aspås, FrP falt mot 1 
stemme, FrP. 

Innstillingen i 4 punkter vedtatt mot 1 stemme, FrP.  

Vedtak  

1. 1. tertialrapport tas til orientering. 

2. Det innføres ikke parkeringsavgift på pendlerparkeringen i Slemmestad. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07965 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 25/24 
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 30.05.2024 sak 24/24 

Behandling 

Det var tidligere i møte holdt en presentasjon om økonomisakene ved seksjonsleder 
Inger Lise Gjesdal, direktør Christer Best Gulbrandsen og virksomhetsleder Bente 
Flygind 

Kommunedirektørens innstiling ble vedtatt mot 1 (FrP) stemme. 

 

Innstilling/Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
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Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   

Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   
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Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idretthall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     

Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 
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Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250 
 

 

2. 
 
 
 
3. 
 
4. 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten.  

Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07965 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 28.05.2024 32/24 
2 Utvalg for velferd 28.05.2024 22/24 
3 Utvalg for medborgerskap 30.05.2024 24/24 
4 Utvalg for samfunnstjenester 30.05.2024 21/24 
5 Formannskapet 04.06.2024 76/24 
6 Kommunestyret 11.06.2024 25/24 
  

1. tertial rapport 2024 - økonomi 

Formannskapet har behandlet saken i møte 04.06.2024 sak 76/24 

Behandling 

Hanne Lisa Matt (MDG) fremmet følgende forslag: 

I god tid før HP behandling legges det frem sak i utvalgene og formannskapet som 
skisserer muligheter for å minske løpende driftskostnader knyttet til våre bygg, samt 
ytterligere muligheter for å redusere gjeldsbelastningen på kort og lang sikt. I lys av 
den krevende økonomiske situasjonen bør det også sees på mulighet for å reversere 
nylig vedtatte investeringer og kostnadsdrivende prosjekter og avtaler som for 
eksempel makeskifte Mellom-Nes skole m.f. 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) fremmet følgende forslag: 

Formannskapet støtter vedtaket som ble enstemmig vedtatt i utvalg for oppvekst i 
behandlingen 28. mai: 

Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. tertial. 
Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette. 

Tonje Lavik Pederssen (FrP) fremmet følgende forslag, på vegne av FrP,H,V,KrF: 
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1. De kommunale innfartsparkeringsplassene ved Siloen i Slemmestad holdes 
kostnadsfri, og det innføres dermed ikke parkeringsavgift. 

Tonje Lavik Pederssen (FrP fremmet også følgende forslag: 

2. Kostnadsfri parkering ved Vollen innfartsparkering opprettholdes.  
3. Det gis ikke strømstøtte på 2,1 millioner kroner til Asker kirkelige fellesråd, og 

midlene omdisponeres til inndekning for kostnadsfri parkering i Slemmestad. 
Øvrig tilgjengelige midler settes på disposisjonsfondet. 

4. Det gis ikke tilskudd på 5,7 millioner kroner for husleie og felleskostnader for 
Velodromen, og midlene settes på disposisjonsfond. 

5. Det gis ikke tilskudd på 6 millioner kroner til Velodromen, og midlene settes på 
disposisjonsfond. 

6. Det omprioriteres ikke 1 million kroner fra investeringsbudsjettet som foreslått 
tilført driftsbudsjettet for å videreføre ordningen med kirkevakt.  

  

VOTERING 

Matts forslag fikk 2 stemmer (MDG), og falt. 

Holter-Schøyens forslag ble enstemmig vedtatt. 

Pederssens forslag, punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Pederssens forslag, punktene 2 og 6 fikk 2 stemmer (FrP), og falt. 

Pederssens forslag, punkt 3 fikk 4 stemmer (FrP,MDG), og falt. 

Pederssens forslag, punktene 4 og 5 fikk 6 stemmer (FrP,MDG,A), og falt. 

Innstillingens punkter 1 og 2 ble vedtatt, mot 2 stemmer (FrP). 

Innstillingens punkter 3 og 4 ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000   
Budsjettendring 2024 
    
1-Organisasjon, styring og utvikling   
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1. tertial 2024 - Reduksjon ramme direktør organisasjon, styring og 
utvikling  -5 000  
Sum 1-Organisasjon, styring og utvikling  -5 000  
    
2-Oppvekst   
1. tertial 2024 - Reduksjon ramme barnevernstjenesten  -4 000  
1. tertial 2024 - Økt refusjon ressurskrevende brukere – omdisponering 
av midler  -11 000  
Sum 2-Oppvekst  -15 000  
    
3-Velferd   
1. tertial 2024 - Risenga og Vestre Nes ny driftsavtale fra 1. april  6 155  
1. tertial 2024 - Styrking av BPA  10 000  
1. tertial 2024 - Styrking av legetjenesten og legevakt  10 000  
Sum 3-Velferd  26 155   
    
4-Samfunnstjenester   
1. tertial 2024 - Bortfall gratis parkering i Vollen                -500  
1. tertial 2024 - Føyka barnehage, omfang og kontraktsinngåelse F-sak 
2/24  1 740  
1. tertial 2024 - Strategisk plan og masterplan, kontorarbeidsplasser i 
Asker kommune k-sak 9/24                 500  
Sum 4-Samfunnstjenester  1 740  
    
6-Medborgerskap   
1. tertial 2024 - Demenskor              500  
1. tertial 2024 - Finansiering av vedlikehold av kirkene, reduserer 
investering tilsvarende  1 000  
1. tertial 2024 - Husleie/felleskostnader velodrom  5 700  
1. tertial 2024 - Strømstøtte til kirken  2 100  
1. tertial 2024 - Tilskudd velodrom  6 000  
Sum 6-Medborgerskap  15 050  
    
9-Tjenesteovergripende   
1. tertial 2024 - Bruk av disposisjonsfond  -22 945  
Sum 9-Tjenesteovergripende  -22 945  
    
Sum totale budsjettendringer                    -    

 
Investeringsbudsjettet:  

Endringer i 1000 kr Budsjettkostnad Budsjettinntekt 
Mellom - Nes skole avtale makeskifte F-
sak 4/24 26 000   
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Fredtunvn 31 og 33 omsorgsboliger F-sak 
43/24 16 000   

Kommunale brygger - vedlikehold og 
rehabilitering F-sak 175/23 2 600   

Hofstad skole - tiltak etter miljørettet 
helsevern 8 000   

Hurtigbåtkai Slemmestad 6 000   
Skole - utvidelse Mellom - Nes skole 2 000   
Kirke - kirkelige investeringer -1 000   
Finansiering     
Økt merverdiavgifts refusjon   -6 920 
Økt bruk av disposisjonsfond   -6 000 
Redusert bruk av lån   -46 680 
Sum 59 600 -59 600 
      
Overføring av midler fra 2024 til 2025 i 
1000 kr     

Skole - utvidelse Hvalstad -47 000   
VAR - omlastestasjon Yggeset 
gjenvinningsstasjon -20 000   

Velferdsteknologi - infrastruktur og utstyr -11 000   
Områdeplan for fremtidig infrastruktur 
Slemmestad -51 000   

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -25 000   
VA - investeringer -200 000   
Skole - nye Sætre -5 000   
Koordineringspott flomtiltak/klimatilpasning -15 000   
Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi 
inkl. FutureBike/bygg -13 000   

Finansiering     
Redusert merverdiavgiftskompensasjon   33 400 
Redusert bruk av lån   353 600 
Sum -387 000 387 000 
      
Forskuttering av midler fra 2025 til 2024 
i 1000 kr     

Digitale låsesystemer - lokaler for utleie 4 000   
Omsorgsboliger Nedre Sem låve 9 950    
Idretthall - ny idrettshall Røyken 
videregående skole 14 100   

Idrettshall - ny idrettshall Nesbru 
videregående skole 62 700   

Barnehage - erstatte Søndre Borgen 
barnehage 38 500   

Barnehage - utvidelse Føyka 48 000   
Finansiering     
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Økt merverdiavgiftskompensasjon                                          
           - 35 450 

Økt bruk av lån                                          
           -141 800 

Sum  177 250 -177 250  
 

1A 
 
 

Formannskapet støtter vedtaket som ble enstemmig vedtatt i utvalg for oppvekst i 
behandlingen 28. mai: 

Utvalg for oppvekst anerkjenner reduksjon på 15 millioner som beskrevet i 1. 
tertial. Utvalget ber imidlertid om at midlene ikke omdisponeres til andre 
virksomhetsområder, før utvalget har behandlet en sak på dette.  

1B De kommunale innfartsparkeringsplassene ved Siloen i Slemmestad holdes 
kostnadsfri, og det innføres dermed ikke parkeringsavgift. 

2. 
 
 
 

Notat om redusert formuesskatt tas til orientering. Det gjennomføres ikke en 
videre utredning av effektene ved å redusere eller fjerne den kommunale andelen 
av formuesskatten. 

3. Bosettingsantallet på 255 flyktninger i 2024 opprettholdes. 

4. For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
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